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Šī gada 1. februārī Jelgavas 
novada pašvaldības būvvaldē 
darbu uzsācis arhitekts Māris 
ārgalis. Kopumā arhitekta 
amata vakancei bija pieteiku-
šies pieci pretendenti.

Arhitekta vakance Būvvaldē tika iz-
sludināta pērnā gada beigās, kad darbu 
pārtrauca tās iepriekšējais vadītājs un ar-
hitekts Arnis Ozols. M.Ārgalis konkursā 
piecu pretendentu konkurencē atzīts par 
piemērotāko šī amata pienākumu pildī-
šanai. «Izvēli par labu šim pretendentam 
noteica viņa līdzšinējā darba pieredze, 
jo izglītība visiem pretendentiem bija 
vienāda. Tomēr tieši M.Ārgalis vislabāk 
spēja sniegt skaidru redzējumu par ar-
hitekta pienākumiem Būvvaldē, kā arī 
veicamajiem darbiem un to specifiku, līdz 
ar to, uzsākot strādāt, nav nepieciešamas 
papildu apmācības,» norāda Jelgavas 
novada pašvaldības Būvvaldes vadītājs 
Andris Ziemelis.

Jāpiebilst, ka M.Ārgalis ir absolvējis 
RTU Arhitektūras fakultāti, iegūstot 
arhitekta diplomu. Līdzšinējā darba 
pieredze saistīta ar darbu Ķekavas un 
Jūrmalas pašvaldībās, pildot gan arhitek-
ta, gan kādu laiku arī Būvvaldes vadītāja 
pienākumus Ķekavā.

JNZ

Jelgavas novada 
būvvaldē – jauns 
arhitekts

fOTO: 1. februārī Jelgavas novada 
pašvaldības būvvaldē darbu sācis 
jauns arhitekts – Māris ārgalis.

«Jau pašlaik dienesta viesnīcas 
apkurei esam izmantojuši par 
vismaz 40 procentiem mazāk 
ogļu nekā iepriekš – ieguvumi 
no ēkas renovācijas ir acīmre-
dzami. un kur nu vēl sakārtotās 
audzēkņu istabiņas! ir gandarī-
jums, ka sadzīves apstākļi mūsu 
bērniem ir būtiski uzlabojušies, 
arī pedagogiem strādāt kļuvis 
vieglāk un patīkamāk,» paveik-
to vērtē Zaļenieku arodvidus-
skolas direktore Lilita Leoho.  

Noslēdzoties projektam «Zaļenieku vi-
dusskolas ēkas rekonstrukcija un aprīkojuma 
modernizācija vispārējās vidējās izglītības 
kvalitātes uzlabošanai Jelgavas novadā», ap 
200 skolas audzēkņu, kas ikdienā uzturas die-
nesta viesnīcā, nu var dzīvot daudz ērtākās un 
vizuāli pievilcīgākās telpās, savukārt pedagogi 
– mācību darbam izmantot modernās tehno-
loģijas, jo projekta gaitā iegādātas mēbeles un 
aprīkojums telpu labiekārtošanai un mācību 
procesa modernizēšanai, tāpat pilnveidota 
IT bāze, labiekārtojot mācību kabinetus un 
nodrošinot pāreju uz e-klases apmācību, 
iegādāti portatīvie datori pedagogiem, kā arī 
ierīces un piederumi pētnieciskajai darbībai 
fizikā un ķīmijā. Jāpiebilst, ka telpas paredzē-
tas ne vien arodizglītības, bet arī vispārējās 
mācību programmas audzēkņiem. 

Projekta realizācijas gaitā daļa viesnīcas 
istabu pārbūvētas par mācību kabinetiem, bet 
ap 200 vietām atvēlētas audzēkņiem. L.Leoho 
stāsta, ka iepriekš mācību darbā skolotāji 
būtiski izjuta auditoriju trūkumu, taču līdz ar 
jauno mācību gadu skola papildus būs iegu-
vusi vēl 12 mācību klases, kas izveidotas skolas 
dienesta viesnīcas ēkā, tādējādi uzlabojot mā-
cību procesu. «Septiņi jaunizveidotie kabineti 
jau ir iekārtoti un aprīkoti, un pakāpeniski 
turpinās arī pārējo iekārtošana – visticamāk, 
līdz pavasarim visi darbi būs noslēgušies, 
un tad arī pedagogi pārcelsies uz jaunajām 
telpām,» tā direktore, piebilstot, ka arī ēkas 
siltināšanas procesā palikušas «astītes». Proti, 
būvnieki pavasarī pabeigs atlikušās fasādes 
nosiltināšanu sētas pusē. «Taču jau tagad 
jūtam, kādu ietaupījumu sniedz nosiltināta 
ēka, nomainītie logi, renovētā katlumāja 
un inženierkomunikācijas. Pēc pašreizējām 
aplēsēm, dienesta viesnīcas apkurei izman-
tojam vidēji par 40 procentiem mazāk ogļu 
nekā iepriekš. Turklāt nu arī karstais ūdens 
mūsu dienesta viesnīcā vairs nav problēma,» 
norāda direktore.

Sadzīves apstākļus dienesta viesnīcā pēc 
ēkas renovācijas novērtē arī Zaļenieku arod-

Ap 200 audzēkņiem būtiski uzlaboti 
sadzīves apstākļi kopmītnēs 

vidusskolas audzēkņi. «Mazliet jau žēl, ka is-
tabiņu nevaru iekārtot pēc sava prāta un pie 
sienām salīmēt plakātus, lai būtu mājīgāk. 
Te viss ir tīrs, vairs nav veco tapešu, sienas 
smuki nokrāsotas – bail sasmērēt! Kopumā 
ir labi. Īpaši jau novērtēju to, ka dušā varu 
iet, kad gribu, jo gan duša, gan tualete nu ir 
katrā istabiņā. Agrāk, lai nomazgātos, vismaz 
pusstunda stunda rindā bija jāgaida! Tāpat 
esmu pamanījusi, ka atslēga istabiņas durvju 
slēdzenē vairs neķeras – it kā sīkums, bet pa-
gājušajā gadā tas sagādāja problēmas,» vērtē 
topošā pavāre 2. kursa audzēkne Anastasija 
Jurēviča. Ar renovētajām telpām apmierinā-
ta ir arī 1. kursa audzēkne topošā restaurato-

ra asistente Sandra Amoliņa, kura mācīties 
uz Zaļeniekiem brauc no Svitenes un nedēļu 
pavada dienesta viesnīcā. «Jāatzīst, ka šis 
man ir pirmais gads šajās kopmītnēs, taču 
pagājušajā gadā ciemojos pie māsas, kas 
jau mācījās Zaļenieku arodvidusskolā un 
dzīvoja šajā dienesta viesnīcā. Zaļas sienas, 
brūnas grīdas – kopumā nesmuki bija. Viņas 
agrāko istabiņu nemaz nevar salīdzināt ar 
to, kurā nu dzīvoju es. Jā, grīda, manuprāt, 
istabiņā ir pārāk gaiša – tā ātrāk smērējas –, 
bet kopumā ir smuki. Es tiešām nenožēloju, 
ka izvēlējos mācīties šajā skolā – gan sakār-
totā vide patīk, gan tas, kā priekšmeti tiek 
mācīti,» tā Sandra.

«Jelgavas Novada Ziņas» jau rakstīja, ka 
Zaļenieku arodvidusskolas dienesta viesnīca 
nopietnu remontu nebija piedzīvojusi kopš 
ēkas uzcelšanas septiņdesmitajos gados. Nu 
tas izdarīts, Jelgavas novada pašvaldībai rea-
lizējot projektu «Zaļenieku vidusskolas ēkas 
rekonstrukcija un aprīkojuma modernizācija 
vispārējās vidējās izglītības kvalitātes uzlabo-
šanai Jelgavas novadā». Projekta kopējais 
finansējums ir 804 892,92 lati, tostarp ERAF 
finansējums 549 517,09 lati, bet pašvaldības 
– 255 375,83 lati.

Sintija Čepanone
Foto: Gunta Meļķe

fOTO: Ap 200 Zaļenieku arodvidusskolas 
audzēkņu nedēļu pavada skolas die-
nesta viesnīcā, un šajā mācību gadā 
kopmītnēs būtiski uzlaboti sadzīves 
apstākļi – līdztekus ēkas nosil-
tināšanai un logu nomaiņai, 
kas ļauj izvairīties no siltuma 
zudumiem, katrā istabiņā 
iekārtota tualete un duša. 
Vizuāli pievilcīgāka nu 
kļuvusi arī koplietoša-
nas virtuve.

No šī gada dzimšanas un 
miršanas faktu iedzīvo-
tāji var reģistrēt jebkurā 
Dzimtsarakstu nodaļā. Arī 
lai iegūtu izziņu vai atkār-
totu apliecību, nav jāvēr-
šas konkrētas pašvaldības 
dzimtsarakstos – to paredz 
jaunais Civilstāvokļa aktu 
reģistrācijas likums. Taču 
tās ir tikai dažas izmaiņas, 
kas, reģistrējot civilstāvokļa 
aktu, aktuālas ir arī iedzīvo-
tājiem.

Visas Dzimtsarakstu nodaļas strādā vienotā sistēmā; 
nepieciešamos dokumentus var noformēt jebkurā nodaļā

Jelgavas novada pašvaldības Dzimtsa-
rakstu nodaļas vadītāja Anda Strautniece 
stāsta, ka kopš 1. janvāra visas Dzimtsa-
rakstu nodaļas valstī strādā Civilstāvokļa 
aktu reģistrācijas informācijas sistēmā 
(CARIS), līdz ar to visa informācija tiek 
iekļauta, aktualizēta un atjaunota vienotā 
civilstāvokļa aktu reģistrā. «Praktiski tas 
nozīmē, ka neatkarīgi no tā, kur cilvēks 
dzimis vai miris, nepieciešamos dokumen-
tus var noformēt jebkurā Dzimtsarakstu 
nodaļā. Arī gadījumos, ja dzimšanas 
fakts reģistrēts, teiksim, Liepājā, izziņas 
vai atkārtotas apliecības saņemšanai nav 

jādodas uz Liepāju – to saskaņā ar piepra-
sījumu var izdrukāt un izsniegt arī mūsu, 
Jelgavas novada, Dzimtsarakstu nodaļa,» 
skaidro A.Strautniece, piebilstot, ka šī 
kārtība attiecas uz visiem jautājumiem, 
kas ir Dzimtsarakstu nodaļu kompetencē. 
Tiesa, jāņem gan vērā, ka līdz ar to pie-
prasījuma izpildei var būt nepieciešams 
ilgāks laiks. «Saskaņā ar likumu tas var 
prasīt, maksimums, mēnesi, taču vairu-
mā gadījumu aizņem vien pāris dienu,» 
piebilst Jelgavas novada Dzimtsarakstu 
nodaļas vadītāja.

Līdz ar jaunā likuma stāšanos spēkā 

izmaiņas skar arī laulību reģistrāciju 
– pāri, kas vēlas noslēgt laulību, to var 
izdarīt ne tikai Dzimtsarakstu nodaļas 
telpās, bet jebkurā piemērotā vietā, ja 
personas nodrošina laulības reģistrācijai 
atbilstošus apstākļus. «Līdz šim laulības 
faktu drīkstējām reģistrēt tikai uz vietas 
Dzimtsarakstu nodaļā, kā arī mūsu novada 
pagastu pārvaldēs. Tagad tas iespējams 
arī brīvā dabā, ja vien vieta ir piemērota 
laulību ceremonijai,» tā A.Strautniece, 
atklājot, ka jau vērojama iedzīvotāju in-
terese par šo iespēju.

3.lpp.

Jelgavas novada Pašvaldības 
policija apkopojusi datus par 
paveikto 2012. gadā. Policijas 
priekšnieks Haralds Daugi-
novičs vērtē, ka aizvadītajā 
gadā ieguldīts liels darbs tieši 
iedzīvotāju informēšanā, kas, 
raugoties no Pašvaldības po-
licijas viedokļa, ļāvis uzlabot 
kopējo situāciju novadā. «un 
arī šogad turpināsim strādāt 
pēc līdzīga principa: mūsu 
mērķis nav par visām varītēm 
sodīt, bet gan informēt, pār-
liecināt un audzināt sabied-
rību. Tieši tādēļ liela nozīme 
ir preventīvajam darbam,» tā 
viņš.

Jāatzīst, ka pārkāpumi, par kuriem 
novada iedzīvotāji tiek saukti pie atbildī-
bas, gadu no gada būtiski nemainās. «Vēl 
aizvien aktuāla problēma, ar ko nākas 
saskarties pašvaldības policistiem, ir al-
kohola lietošana un smēķēšana, tostarp 
nepilngadīgu personu, mājdzīvnieku 
turēšanas noteikumu neievērošana un 
vides jautājumi – visbiežāk tie ir nekopti 
īpašumi, kuros nav nopļauts zāliens, 
mētājas atkritumi,» situāciju komentē 
H.Dauginovičs, piebilstot, ka pašlaik 
aktualizējies arī jautājums par zemledus 
makšķernieku bezatbildīgo attieksmi pret 
vidi, uz ledus aiz sevis atstājot drazas, kas, 
ledum kūstot, piesārņo ūdenstilpnes. 

Biežākie pārkāpumi –  
alkohola lietošana, 
suņu nepieskatīšana un 
īpašumu nekopšana

3.lpp.

IEGULDĪJUMS TAVĀ NĀKOTNĒ
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Kāds, jūsuprāt, būtu šā 
gada galvenais  
uzdevums, kas  

jāizdara pašvaldībai?
inguna Kotoviča 
no Vircavas:
«Pašvaldība jau tā 
visu laiku daudz ko 
dara. Piemēram, 
pagājušajā gadā 
atjaunoja gājēju ce-
liņu pagasta centrā, 
nu ir droši staigāt. 
Tāpat tika atrisināti 
ar kanalizāciju saistīti jautājumi, un iedzīvotā-
jiem pašiem par to vairs nav jādomā. Vai arī, 
piemēram, astoņdesmitlatnieku programma. 
Kamēr valstī to daudz kritizē, mūsu pagastā 
sen viss nav bijis tik sakopts, kā šobrīd, strādā-
jot bezdarbniekiem. Tāpēc nekas tāds svarīgs 
nenāk prātā. Un mēs jau esam mobili, tuvu 
Jelgava un arī Rīga. Ja tā nebūtu, tad varbūt 
izteiktāk izjustu kādu vajadzību.»

ieva no Valgun-
des:
«Manuprāt, pašval-
dībai vairāk būtu 
jādomā par saviem 
sportistiem un viņi 
jāatbalsta. Papildu 
finansējums jaunie-
šus vairāk motivētu 
sportot, piedalīties. 
Par to jādomā kompleksi, jāsakārto sporta 
zāles, jāsagādā inventārs, komandas jā-
apģērbj. Zinu, ka citās pašvaldībās sportisti 
tiek apģērbti, sākot no apaviem un beidzot 
ar treniņtērpu. Tāpat jārisina treneru algu 
jautājums: ja treneri būs motivēti strādāt ar 
jauniešiem, būs arī panākumi. Bet kopumā 
jau daudz kas ir izdarīts.»

Jānis rihards no 
elejas:
«Elejā vajadzētu uz-
būvēt jaunu sporta 
zāli. Pārsvarā visos 
novada pagastos 
šis jautājums jau ir 
atrisināts, bet Ele-
jā, kas ir viens no 
lielākajiem vai pat 
lielākais novada pagasts pēc iedzīvotāju 
skaita, ir 70. gados celta zāle, kas ir gan 
fiziski, gan morāli novecojusi. Tajā nevar 
sarīkot pat nevienu pasākumu – pēdējos 
gados tradicionālie Elejas sporta pasākumi 
notiek kaimiņu pagastu sporta zālēs. Tas arī 
palīdzētu risināt jauniešu ikdienas nodarbi-
nātības jautājumus, jo viņiem būtu lielākas 
un kvalitatīvākas iespējas sportot.»

Valdis Lazuta no 
Kalnciema:
«Vajadzētu vairāk at-
balstīt pensionārus. 
Piemēram, mums 
Kalnciemā ir ļoti dār-
gi veikali. Jaunāki 
cilvēki un tie, kam ir 
savs transports, var 
aizbraukt uz pilsētu, 
bet pensionāri ir spiesti iztikt, kā ir. Sociālais 
dienests gan ļoti labi strādā, daudz dara 
un palīdz, dala pārtikas pakas. Arī pagasta 
pārvaldniece ļoti cenšas iedzīvotāju labā, 
bet ir jāsaprot viena lieta: viss ir atkarīgs no 
budžeta. Cik būs naudas, tik arī varēs izdarīt. 
Ja pietiks naudas, var kaut vai ceļus taisīt.»

Kristīne no Zem-
gales:
«Man pats svarīgā-
kais ir, lai sakārto 
segumu ceļa posmā 
no Bramberģes pa
grieziena līdz Bram-
berģei. Tur varētu 
būt kādi divi kilo-
metri. Ceļam tagad 
ir grants segums, lielas bedres, un ir grūti 
izbraukt, sevišķi pavasarī un rudenī. Mums 
pat ir bijušas sarunas ar domes priekšsēdē-
tāju, kas pateica: agrāk šis ceļa posms bija 
primāro remontējamo ceļu sarakstā, bet nu 
no tā izņemts, tāpēc nav cerību, ka tuvākajā 
laikā tas tiks salabots.»

ilona no svētes:
«Manuprāt, nav tāda 
viena svarīgākā uz-
devuma. Vienkārši 
cilvēkiem vajadzētu 
mazāk čīkstēt, bet 
vairāk risināt savas 
problēmas pašiem, 
nevis gaidīt, kad visu 
iedos gatavu. Neva-
jag gaidīt palīdzību tikai no pašvaldības.»

Jelgavas novada dome 2012. 
gada decembra sēdē pieņēma 
grozījumus 2009. gada 23. sep-
tembra saistošajos noteikumos 
«Jelgavas novada pašvaldības 
administratīvās atbildības no-
teikumi». Pirmkārt, no notei-
kumiem izslēgti tādi pārkāpu-
mu veidi, kuri zaudējuši savu 
aktualitāti vai atbildība laika 
gaitā noteikta citās tiesību 
normās. Otrkārt, iekļauti jauni 
pārkāpumu veidi, par kuriem 
Jelgavas novada administra-
tīvajā teritorijā var piemērot 
administratīvos sodus. Treškārt, 
precizēti atsevišķi jēdzieni un 
pārkāpumu veidi, kuru lietās, 
piemēram, mainījusies tiesu 
prakse. Kopumā grozījumi 
iedzīvotājiem atvieglos notei-
kumu izpratni, līdz ar to būs 
vieglāk tos ievērot. savukārt 
amatpersonām, kam jāstrādā 
ar šādu kategoriju lietām, tajā 
skaitā iedzīvotāju sūdzībām, 
vieglāk un saprotamāk būs 
iespējams tos piemērot. 

Praktiski šie noteikumi Jelgavas novadā 
ir spēkā un tiek piemēroti kopš 2009. gada. 
Sodīšanas tiesības pašvaldībai tiek deleģētas 
ar likumu «Par pašvaldībām», tomēr uzreiz 
tiek noteiktas arī pašvaldības kompetences 
robežas. Svarīgākais nosacījums – lai pašval-
dību saistošie noteikumi nebūtu pretrunā ar 
Latvijas Administratīvo pārkāpumu kodek-
su vai dublētu tur jau iekļautās normas.

Trīs gadu laikā amatpersonām radusies 
konkrēta pieredze par šo normu piemēro-
šanas kārtību un ar to saistītām problēmām, 
tādēļ šajos saistošajos noteikumos radās 
nepieciešamība veikt «revīziju».

Kas ir piegulošā teritorija?
Piemēram, īpašumam piegulošā teritorija 

– šajos grozījumos šis jēdziens ir precizēts. 
Īpaši aktuāli tas ir attiecībā uz teritorijas 
sakopšanu. Bieži iedzīvotājiem rodas pama-
tots jautājums, ar kādām tiesībām viņam kā 
nekustamā īpašuma īpašniekam valsts vai 
pašvaldība var uzlikt par pienākumu kopt 
svešu, tajā skaitā pašvaldības, īpašumu, vai 
tas nebūtu uzskatāms par piespiedu darbu. 
Kaut tīri cilvēciski to var saprast, Satversmes 
tiesa ir atzinusi, ka tas nav uzskatāms par 
piespiedu darbu un šīs pašvaldības prasī-
bas par īpašumam piegulošās teritorijas 
sakopšanu nevar tikt uzskatītas par Latvijas 
Republikas Satversmes pārkāpšanu. 

Tādēļ ar šiem grozījumiem tiek noteikts, 
ka «piegulošā teritorija ir īpašumam blakus 
esošā publiskā lietošanā esoša ietve (izņemot 
sabiedriskā transporta pieturvietu), grāvis, 
caurteka vai zāliens līdz brauktuves malai, 
bet ne vairāk kā 5 m no fiziskas personas vai 
10 m no juridiskas personas zemesgabala 
robežas».

Kas ir publisks pasākums?
Tāpat bieži policijas amatpersonām nākas 

saskarties ar pārkāpumiem, kuri tiek izdarī-
ti, organizējot publiskus pasākumus, vai tie 
tiek izdarīti publiskās vietās.

Tādēļ ar grozījumiem tiek precizēts 
publisko pasākumu jēdziens, nosakot, ka 
ar publiskiem pasākumiem šo noteikumu 
izpratnē saprotami «fiziskās vai juridiskās 
personas plānots un organizēts sabiedrībai 
pieejams svētku, piemiņas, izklaides, sporta 
vai atpūtas pasākums sabiedriskā vietā neat-
karīgi no īpašuma piederības».

Kas ir apstādījumi?
Joprojām novadam raizes sagādā apstā-

dījumu kopšana un to uzturēšana kārtībā. 
Bieži cilvēki izvēlas tuvāko ceļu, lai nokļūtu 
viņam vajadzīgajā vietā, un šim nolūkam 
netiek saudzēta tikko sakopta un ar zālienu 
apsēta vai kociņiem apstādīta teritorija. Arī 
automašīnas bieži tiek novietotas, kā un kur 
pagadās, vai pat ilgstoši «pamestas» stāvēša-
nai šādās sakoptās teritorijās, lai tikai būtu 
tuvāk vadītāja dzīvesvietai. Nereti apstādī-
jumi tiek izbraukāti ar velosipēdiem. 

Ar grozījumiem noteikts, ka par ap-
stādījumiem uzskatāmas visas ar augiem 
apaudzētas, dabīgas vai mākslīgi veidotas 
un koptas teritorijas. Un netiks ņemtas 
vērā atrunas, ka «tur jau pirms manis citi 
nostaigājuši vai arī novietojuši automašī-
nas». Katram jāatbild tikai par viņa izdarīto 
pārkāpumu.

Kas draud par trokšņošanu?
Tāpat nākas saskarties ar situācijām, kad, 

dzīvojot daudzdzīvokļu mājā, mēs necienām 
kaimiņus un viņu mieru. Rīkojam skaļas vie-
sības, skaļi klausāmies radio vai skatāmies 
televizoru, skaļi sarunājamies vai pat klie-
dzam, īpaši ģimenes konfliktu gadījumos. 
Bieži šis tīši radītais troksnis tiek radīts, lai 
«sariebtu» saviem ģimenes locekļiem vai 
atsevišķos gadījumos – kaimiņiem. Gribas 
atgādināt, ka katram cilvēkam ir tiesības uz 
atpūtu, īpaši tad, ja tas saistīts ar naktsmiera 
traucēšanu. Tādēļ katra pašvaldība var no-
teikt laiku, kas ir uzskatāms par naktsmieru, 
un novads par tādu noteicis laika periodu no 
pulksten 23 līdz 6. 

Tādēļ turpmāk noteikta atbildība par 
naktsmiera traucēšanu, tas ir, «par tīša 
trokšņa radīšanu (automašīnu radītie trokšņi, 
skaļa mūzikas atskaņošana, kliegšana u.tml.), 
ja tas traucē apkārtējo personu mieru, iestāžu, 
organizāciju normālu darbību, novada teri-
torijā laikā no plkst.23.00 līdz 6.00, izņemot 
pasākumus, kas saskaņoti ar Jelgavas novada 
pašvaldību un troksnim nav pastāvīgs rak-
sturs,– izsaka brīdinājumu vai uzliek naudas 
sodu līdz simts latiem. Par tādām pašām 
darbībām, ja tas izdarīts atkārtoti gada laikā 
pēc administratīvā soda uzlikšanas, – uzliek 
naudas sodu līdz divsimt piecdesmit latiem». 
Tas nenozīmē, ka turpmāk pie katra trokšņa 
avota klāt stāvēs policists un veiks mērīju-
mus par tā stiprumu. Nebūt ne. Trokšņa 
stiprumu nepieciešams mērīt situācijās, 
kad tas tiek radīts, veicot saimniecisko vai 
komercdarbību, piemēram, kad kafejnīcā 

sistemātiski skaļi tiek atskaņota mūzika, 
tādējādi traucējot naktsmieru. Šādi pārkā-
pumi mūsu novadā nav aktuāli. Šo saistošo 
noteikumu pārkāpumu gadījumā pietiks 
ar citu iedzīvotāju sūdzībām vai citiem 
objektīviem pierādījumiem par naktsmiera 
traucēšanu. Tādēļ aicinu ar kaimiņiem dzī-
vot mierā un saticībā, būt saprotošiem un 
iecietīgiem un, ja arī dzīvoklī ir paredzams 
rīkot kādu plašāku pasākumu, tad nepiecie-
šams iepriekš brīdināt arī kaimiņus. Jo visi 
mēs esam cilvēki un atsevišķos gadījumos 
pratīsim pieciest neērtības, bet svarīgi, lai 
tas nepārvērstos par sistēmu.

Kas draud par  
nesakoptu īpašumu?

Tāpat novadā problēmas rada nekustamā 
īpašuma uzturēšana pienācīgā kārtībā. 
Daudzviet redzam ilgstoši pamestus un 
nesakoptus īpašumus, kas apauguši ar 
krūmiem un ilgstoši nepļautu zāli, kas 
jau sagūlusi kūlā. Tas traucē gan novada 
kopskatam, gan rada ugunsbīstamus ap-
draudējumus. Šādās situācijās svarīgi ir, vai 
šis pārkāpums izdarīts ciema teritorijā, kur 
vienkopus atrodas daudzas jau apdzīvotas 
mājas, līdz ar to apgrozās arī daudz cilvēku, 
vai arī tas ir ārpus ciema teritorijas. Grozīju-
mi nosaka, ka «par ēkas vai būves apkārtnes 
nesakopšanu ciemu teritorijā, tajā skaitā zāles 
nenopļaušanu mājai piegulošajā teritorijā, 
kuras garums pārsniedz 20 cm, apbūves vai 
lauksaimniecības zemes nesakopšanu ciemu 
teritorijā, nenopļaujot zāli līdz 15. jūnijam 
un 15. septembrim, izsaka brīdinājumu 
vai uzliek naudas sodu fiziskām personām 
no desmit līdz simt piecdesmit latiem, bet 
juridiskām personām no piecdesmit līdz divi 
simti piecdesmit latiem. Par ēkas vai būves 
apkārtnes vai apbūves zemes nesakopšanu 
ārpus ciemu teritorijas, tajā skaitā zāles neno-
pļaušanu līdz 15. jūnijam un 15. septembrim, 
izsaka brīdinājumu vai uzliek naudas sodu 
fiziskām personām no pieciem līdz simts 

latiem, bet juridiskām personām – no 50 līdz 
200 latiem».

Arī šī prasība nenozīmē, ka turpmāk poli-
cists staigās ar lineālu un mērīs zāles garumu. 
Novada Pašvaldības policijā izveidojusies 
prakse, ka, konstatējot pārkāpumu, vispirms 
tiek sastādīts priekšraksts, kurā ir noteikts 
saprātīgs termiņš pārkāpumu novēršanai, un 
tikai tad, ja norādītajā laikā tas nav izdarīts, 
tiek sastādīts administratīvā pārkāpuma 
protokols, kuru izskatīšanai nosūta pašval-
dības Administratīvajai komisijai vai citai 
institūcijai atbilstoši piekritībai.

Ko nedrīkst darīt publiskās 
atpūtas vietās?

Pēdējā laikā aktualizējies jautājums arī 
par atpūtu publiskās vietās. Iedzīvotāji 
bieži vien nav apmierināti, ka, piemēram, 
publiskās peldvietās kopā ar atpūtniekiem 
tiek peldināti suņi vai mazgāta veļa. Līdz šim 
šādas domstarpības pašvaldības policistiem 
izdevies atrisināt uz vietas. Tomēr, lai sakār-
totu situāciju, veiktas izmaiņas pašvaldības 
saistošajos noteikumos. 

Grozījumi nosaka, ka «par veļas vai dzīv-
nieku mazgāšanu publiskā lietošanā esošās 
ūdenstilpēs, kas atrodas ciemu teritorijā vai 
citās iedzīvotāju atpūtas vietās, izsaka brīdi-
nājumu vai uzliek naudas sodu līdz piecdesmit 
latiem». Tas nozīmē, ka, piemēram, Lielupē, 
vietās, kur notiek iedzīvotāju aktīva atpūta, 
veļu vai dzīvniekus mazgāt nav atļauts. 

Kā sodīs nekauņas?
Turpmāk tiks sodīti arī ziņkārīgie vai 

vienkārši nekauņas, kuri mēģinās iekļūt 
pamatoti ierobežotās teritorijās, tādējādi 
traucējot šādu publisku pasākumu vai atse-
višķu dienestu darbību kādas ārkārtas situā-
cijas novēršanā. «Par ļaunprātīgu iekļūšanu 
no publikas atdalītajās teritorijās, pārkāpjot 
ar nožogojuma lentēm, aizsargbarjerām un 
citām žogveida konstrukcijām noteiktās šādu 
teritoriju robežas publisko pasākumu norises 
vietās, izsaka brīdinājumu vai uzliek naudas 
sodu līdz divsimt latiem».

Kur nedrīkst līmēt reklāmu?
Arī reklāmai un citāda veida paziņoju-

miem ir sava vieta. Noteikumos paredzēta 
atbildība par reklāmas un sludinājumu 
izvietošanu tam neparedzētās vietās. Šī nor-
ma ir vērsta uz to, lai, piemēram, autobusu 
pieturas nepārvērstos par afišu stabiem un 
sludinājumu dēļiem. Līdz šim šai prasībai 
vairāk bija preventīva nozīme, tomēr, ja 
šādi pārkāpumi kļūs pārlieku uzbāzīgi, tad 
vajadzēs piemērot noteikumos paredzētos 
sodus. 

Ar visiem noteikumiem, kas Jelgavas no-
vada pašvaldības administratīvajā teritorijā 
uzskatāmi par pārkāpumiem, interesentiem 
ir iespējams iepazīties Jelgavas novada paš-
valdības mājas lapā: www.jelgavasnovads.lv.

Tomēr vēlreiz vēlos atgādināt, ka pri-
mārais nav personu sodīt, bet panākt, lai 
vainīgais apzinās savu prettiesisko rīcību 
un novērš pārkāpumu. Lai turpmāk ievēro 
noteikto kārtību un iespēju robežās attur arī 
citus no pārkāpuma izdarīšanas. Būsim sav-
starpēji saprotoši un pretimnākoši, nebūsim 
sīkumaini, bet tajā pašā laikā cienīsim citu 
tiesības dzīvot sakārtotā vidē un netraucēsim 
apkārtējos!

Modris Žeivots,  
Administratīvās komisijas vadītājs 

Foto: Gunta Meļķe 

2011. gadā uzlikti naudas sodi Ls 8601 apmērā. 
Uz 31.12.2011. iekasēti Ls 5662 (66%).
2012. gadā uzlikti naudas sodi Ls 7839 apmērā. 
Uz 31.12.2012. iekasēti Ls 6021 (77%).

Jelgavas novada Administratīvās komisijas izskatītās lietas
Pārkāpums   2011. gadā  2012. gadā
   (% no izskatīto (% no izskatīto
   lietu skaita) lietu skaita)

Alkoholisko dzērienu vai citu apreibinošu vielu lietošana vai atrašanās alkoholisko 21% 11%
dzērienu vai citu apreibinošo vielu ietekmē, ja pārkāpumu izdarījis nepilngadīgais  
Bērna aprūpes pienākumu nepildīšana  2% 7%
Dzīvnieku turēšanas, labturības, izmantošanas un pārvadāšanas prasību pārkāpšana 18% 26%
Būvniecības noteikumu pārkāpšana  17% 27%
Jelgavas novada pašvaldības saistošo noteikumu Nr.14 «Jelgavas novada pašvaldības 11% 14%
administratīvās atbildības noteikumi» pārkāpšana
Citi   31% 15%
Kopā izskatītās lietas   198 174

2011. gadā pārkāpumi konstatēti 95% lietu,  
5% lietu lietvedība izbeigta.
2012. gadā pārkāpumi konstatēti 94% lietu,  
6% lietu lietvedība izbeigta.

Izmaiņas novada administratīvās 
atbildības noteikumos

fOTO: Jelgavas 
novada pašvaldī-
bas Administratī-
vā komisija 2012. 

gadā izskatījusi 
174 lietas, in-

formē komisijas 
priekšsēdētājs 

Modris Žeivots.
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«Piemēram, viens pāris jau izteicis vēlmi 
sareģistrēties vietā, kur iecerējuši būvēt savu ģi-
menes māju,» tā viņa. Būtiska novitāte ir arī tā, 
ka pāriem, kas nolēmuši slēgt laulību baznīcā, 
iesniegums jāiesniedz nevis baznīcā, kā tas bija 
līdz šim, bet Dzimtsarakstu nodaļā.

«Tā kā Dzimtsarakstu nodaļas valstī strādā 
tiešsaistē, noslēdzot laulību, visas ziņas dien-
nakts laikā tiek aktualizētas Iedzīvotāju reģistrā 
– agrāk šis process varēja aizņemt pat nedēļu. 
Tādējādi, ja laulājoties tiek mainīts uzvārds, 
vairs nav iespējams izceļot no valsts – laulāta-
jam, kas mainījis uzvārdu, nepieciešama jauna 
pase,» uz izmaiņām norāda A.Strautniece. 

Būtiski, ka kopš 1. janvāra tiek izsniegtas arī 
jauna parauga laulības, dzimšanas un miršanas 
apliecības – nu tās ir vienkāršas A4 formāta 
izdrukas. Taču, ņemot vērā lielo ažiotāžu, kas 
radusies to vizuālā noformējuma dēļ, īpaši jau 
par dzimšanas apliecībām, Tieslietu ministrija 
(TM) sola izveidot cita dizaina dzimšanas 
apliecības, un jaunā parauga veidlapas varētu 
būt pieejamas jau martā vai aprīlī.

Jāpiebilst, ka kopš 4. februāra iedzīvotāji at-
kārtotu laulības, dzimšanas, miršanas apliecību 
vai izziņu var pieprasīt arī elektroniski, izman-

Dzimtsarakstu nodaļas strādā vienotā sistēmā;  
dokumentus var noformēt jebkurā nodaļā

tojot e-pakalpojumus. Tas iespējams portālā 
www.latvija.lv, un privātpersona pieprasītos 
dokumentus varēs saņemt izvēlētajā Dzimt-
sarakstu nodaļā, informē TM sabiedrisko 
attiecību speciāliste Sigita Vasiļjeva.

A.Strautniece norāda, ka jaunais Civilstā-
vokļa aktu reģistrācijas likums paredz arī iespē-
ju iesniegt trīspusējo paternitātes iesniegumu. 
Tas būtiski atvieglo paternitātes jautājuma 
nokārtošanu tiem, kuri nav šķīruši laulību vai 
to ir izdarījuši salīdzinoši nesen, taču jaunās at-
tiecībās ir piedzimis bērns. «Saskaņā ar likumu 
šādos gadījumos, ja laulība nav šķirta vai pēc 
šķiršanas nav pagājušas 306 dienas, par jaunās 
attiecībās dzimuša bērna tēvu tiek uzskatīts 
bijušais laulātais. Savukārt trīspusējais paterni-
tātes iesniegums paredz iespēju uzreiz juridiski 
sakārtot dzimšanas faktu jeb par bērna tēvu 
dzimšanas reģistrā ierakstīt bērna bioloģisko 
tēvu, nevis bērna mātes oficiālo vai bijušo vīru,» 
skaidro A.Strautniece, piebilstot, ka līdzšinējā 
pieredze apliecinājusi, ka arī mūsu pašvaldībā 
virknei ģimeņu šis jautājums ir aktuāls, taču 
viņa akcentē: šāda iespēja juridiski sakārtot 
dzimšanas faktu ir tikai no šī gada. 

Jāpiebilst, ka saskaņā ar Dzimtsarakstu 
nodaļas datiem pagājušajā gadā Jelgavas 

novadā laulības noslēguši 74 pāri – 55 Dzimt-
sarakstu nodaļā, bet 19 – kādā no baznīcām. 
2012. gadā mūsu novadā piedzimuši 179 
bērni, tostarp divi dvīņu pāri. 67 mazuļi bija 
pirmais bērns ģimenē, 61 – otrais bērns, 32 
mazuļi pasaulē nāca kā trešais bērns, 13 – ce-
turtais, bet četri mazuļi bija piektais bērns 
ģimenē. A.Strautniece piebilst, ka pagājušajā 
gadā 18 bērniem doti divi vārdi (9 meitenēm 
un 9 zēniem), bet populārākie vārdi bijuši 
Anna (5), Samanta (5), Artūrs (5) un Mar-
kuss (5). «Četriem bērniem dots vārds Jānis, 
bet trijiem – Mārtiņš,» tā Dzimtsarakstu 
nodaļas vadītāja, norādot, ka neierastākie 
vārdi, kādus vecāki devuši saviem bērniem 
mūsu novadā, bijuši Milāna, Arends, Emins, 
Amēlia, Kevins un Everts.

Pērn novadā miruši 296 iedzīvotāji.
«Dzimtsarakstu nodaļas arhīvā glabājas 

dzimšanas, laulību un miršanas reģistri no 
1994. gada, un šajos reģistros gada laikā 
veikti 40 papildinājumi un labojumi. Izdotas 
80 atkārtotas apliecības, kā arī reģistrēti trīs 
iesniegumi vārda, uzvārda un tautības ierak-
sta maiņai,» rezumē A.Strautniece.

Sintija Čepanone

No kopumā 275 sastādītajiem admi-
nistratīvā pārkāpuma protokoliem liela 
daļa ir par atrašanos alkohola reibumā 
sabiedriskā vietā – pērn par to sastādīti 
65 protokoli pilngadīgām personām, sa-
vukārt 15 gadījumos reibumā bijušas ne-
pilngadīgas personas. Tāpat 24 protokoli 
sastādīti nepilngadīgiem smēķētājiem.

32 protokoli sastādīti par dzīvnieku 
turēšanas noteikumu neievērošanu. «Šī 
laukos ir ļoti aktuāla problēma, jo ne vien-
mēr saimnieki spēj nodrošināt, lai suns 
neizkļūtu ārpus žoga vai nenorautos no 
ķēdes. Galvenokārt iedzīvotāju sūdzības 
saņemam par klaiņojošiem suņiem, kuri 
uzbrūk citiem dzīvniekiem un apdraud 
cilvēku drošību,» stāsta H.Dauginovičs, 
norādot, ka šādas nepatīkamas situācijas 
īpaši bieži gadās, tuvojoties pavasarim. 
«Arī pašlaik suņi jau sākuši lasīties ba-
ros, radot bīstamas situācijas. Tāpēc mēs 
apelējam pie iedzīvotāju sirdsapziņas un 
lūdzam saviem mājdzīvniekiem pievērst 
daudz lielāku uzmanību. Šī iemesla dēļ 
pagastos esam izvietojuši arī atgādināju-
mus, lūdzot pieskatīt savus suņus un no-
drošināt, lai viņi neklaiņo,» tā Pašvaldības 
policijas priekšnieks.   

Tāpat aktuāla arī pagājušajā gadā bija 
nekopto teritoriju problēma – par to ko-
pumā sastādīti 112 priekšraksti, mudinot 
saimniekus uzturēt pienācīgā kārtībā 
savu īpašumu, tostarp noslēgt līgumu par 
atkritumu izvešanu un apsaimniekošanu. 
Pagājušajā gadā fiksēti 46 gadījumi, kad 
mājokļa īpašnieks Pašvaldības policijas 
inspektoram nevarēja uzrādīt atkritumu 
apsaimniekošanas līgumu. Runājot par 
nekoptajām teritorijām, policijā norāda, 

Biežākie pārkāpumi –  
alkohola lietošana, suņu nepieskatīšana un 
īpašumu nekopšana

Lai līdz galam sakārtotu 
īpašumtiesības elejas muižas 
kompleksam, Jelgavas no-
vada domes ārkārtas sēdē 
janvārī deputāti pieņēma 
lēmumu pārdot elejas mui-
žas pilsdrupas esošās zemes 
īpašniekam. Tādējādi elejas 
muižas pilsdrupas nu ir sa-
saistītas ar zemi zem tām.

Kā informē pašvaldības Sabiedrisko at-
tiecību nodaļas vadītāja Dace Kaņepone, 
zemes īpašniekiem – Latvijas emigrantu 
uzņēmumam «IIT International Corp» 
un tā pārstāvei Ingrīdai Ansonei – Ele-
jas pilsdrupas pārdotas par lietvedības 
izdevumu cenu – 123 latiem. «Drupu 
pārdošanas summa ietver valsts nodevu 
un dokumentācijas sakārtošanas izdevu-
mus, tostarp ierakstīšanu Zemesgrāmatā. 
Saskaņā ar Valsts zemes dienesta izsniegto 
izziņu kadastrālā vērtība drupām ir nulles 
vērtībā,» tā D.Kaņepone.

Nepieciešamība pārdot Elejas muižas 
pilsdrupas saistīta ar vēsturiskā Elejas 
muižas kompleksa īpašumtiesību sakār-
tošanu. Proti, muižas drupas tiek pārdo-
tas personai, kas jau vairāk nekā gadu 
ir piegulošās zemes un ēku kompleksa 
– viesu nama un teātra nama jeb vēsturiski 
«Klēts» un «Pārvaldnieka ēkas» – īpašnie-
ce. Ņemot vērā Valsts kultūras pieminekļu 

Pārdod elejas  
muižas pilsdrupas

aizsardzības inspekcijas (VKPAI) norādī-
jumus par ēku kompleksa – gan apbūves, 
gan parka – lielo kultūrvēsturisko vērtību 
un to, ka «jebkura projekta risinājumiem 
jābūt pakārtotiem kopējam galamērķim 
ansambļa vēsturiskās struktūras atjauno-
šanai», muižas komplekss ir uzskatāms 
par vienotu apbūvi. 

Drupas pārdotas Latvijas emigrantu uz-
ņēmumam «IIT International Corp» un tā 
pārstāvei I.Ansonei, kam jau pieder zeme 
zem drupām un kas gatavojas atjaunot 
Elejas muižas kompleksu, tajā izveidojot 
viesu namu un atpūtas kompleksu.

Jāpiebilst, ka I.Ansone jau 2011. gadā 
kļuva pilntiesīga ēku kompleksa īpašniece, 
un vēlāk zeme zem viņai piederošajām 
ēkām tika atdalīta no kopējās Elejas parka 
teritorijas. 

Ar Jelgavas novada domes 2011. gada 
decembra domes sēdes lēmumu atdalī-
tajai zemes vienībai tika piešķirts nosau-
kums «Muiža» un saglabāts esošais zemes 
lietošanas mērķis – «dabas pamatnes, 
parku, zaļās zonas un citas rekreācijas 
nozīmes objektu teritorija, ja tajās atļautā 
saimnieciskā darbība nav pieskaitāma pie 
kāda cita klasifikācijā norādīta lietošanas 
mērķa». Arī muižas drupas kā būve bija 
reģistrēta Zemesgrāmatā.

Pirms tam, 2011. gada septembrī, 
uzņēmums «IIT International Corp» ar 
tā pārstāvi I.Ansoni informēja Jelgavas 

novada pašvaldību par savu nodomu ie-
gādāties Elejas muižas kompleksu, lai pēc 
ēku atjaunošanas izveidotu tur elegantas 
pansijas kompleksu.

Uzņēmuma pārstāvji prezentēja domei 
savu ieceri gan attiecībā uz ēku renovēša-
nu, gan pakāpenisku muižas atjaunošanu, 
savu nodomu nopietnību apliecinot ar 
konkrētiem soļiem jau ierobežotā laika 
posmā. Novada pašvaldības vadība bija 
paudusi nostāju, ka zemes vienības atda-
līšana no parka teritorijas varētu notikt 
vien tad, ja uzņēmuma pārstāvji būs liku-
mīgi ēku īpašnieki un būs panākta rīcības 
saskaņošana ar VKPAI, pēc kā I.Ansone 
konkrētos īpašumus atpirka no likvidē-
jamās apdrošināšanas akciju sabiedrības 
«Dukāts», skaidro pašvaldībā.

«Vēl 2011. gada decembra sēdē Jelgavas 
novada dome lēma par zemes vienības 
atdalīšanu no kopējās parka teritorijas, 
savukārt lēmums pārdot arī pilsdrupas 
ir vienīgi novēlots solis īpašumtiesību sa-
kārtošanā, lai īpašniece būtu tiesīga veikt 
jebkādus ieguldījumus un uzsākt plānotus 
darbus. Muižas drupu iekonservēšana, 
ko bija plānots veikt, piesaistot projekta 
finansējumu, pašvaldībai neizdevās, un 
būtu apsveicami, ja to izdotos paveikt 
zemes īpašniecei, piesaistot sev zināmas 
investīcijas,» tā D.Kaņepone.

JNZ
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ka nereti tie ir īpašumi, kuros reāli ne-
viens nedzīvo. Taču tas neatbrīvo īpašnie-
ku no atbildības – atbilstoši pašvaldības 
saistošajiem noteikumiem teritorija ir 
jāuztur pienācīgā kārtībā un jānodrošina 
teritorijas appļaušana vismaz divreiz gadā 
– līdz Jāņiem un rudenī, lai nepieļautu 
kūlas veidošanos.

Jelgavas novada Pašvaldības policija 
pagājušajā gadā organizējusi 283 rei-
dus, pastiprinātu uzmanību pievēršot 
sabiedriskajai kārtībai. Reidi tiek rīkoti 
regulāri, un būtiski, ka nereti uz konkrētu 
apdzīvotu vietu dodas citu pagastu Pašval-
dības policijas inspektori, kas uz dažādām 
ikdienā ierastām situācijām pagastā ļauj 
paskatīties it kā no malas. 

Jāpiebilst, ka būtiska darba sadaļa pašval-
dības policistu ikdienā ir preventīvais darbs 
– pagājušā gada laikā kopumā izteikti 369 
mutvārdu aizrādījumi, galvenokārt – skolas 
vecuma jauniešiem par nepieklājīgu uzve-
dību un vides piemēslošanu.

Sintija Čepanone

Jelgavas novada Pašvaldības  
policijas darba statistika, 2012

Izskatīti iesniegumi – 221
Saņemti izsaukumi – 337
Konstatētas personas alkohola reibumā – 159
Sastādīti administratīvā pārkāpuma protokoli – 275
Izmantots alkometrs – 181
Pieņemti lēmumi administratīvo pārkāpumu lietās – 101
Mutvārdu aizrādījumi – 369
Sastādīti priekšraksti – 112
Reidi – 283
Nodrošināta kārtība atpūtas, sports pasākumos – 245
Sniegta palīdzība Sociālajam dienestam – 371
Sniegta palīdzība Bāriņtiesai – 122
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Pašvaldība, piedaloties apjo-
mīgā starptautiskā projektā, ir 
meklējusi veidus, kā veicināt 
uzņēmējdarbību novadā. Jau 
pašlaik pašvaldības un uzņē-
mēju diskusijās apzināti reāli 
soļi, kurus plānots pakāpeniski 
ieviest jau tuvākajā laikā, īpaši 
akcentējot tieši mazo uzņēmēju 
attīstību.

Īstenojot Latvijas–Lietuvas pārrobežu 
sadarbības programmas 2007 – 2013 projek-
tu «Konkurētspējīga uzņēmējdarbība caur 
sadarbību», no 2011. gada septembra tika 
strādāts vairākos virzienos. «Uzsākot projektu, 
notika esošo uzņēmēju aptauja par sadarbības 
formām ar pašvaldību. Tika izstrādātas trīs 
dažādas topošo un esošo uzņēmēju apmācību 
programmas par tūrisma un atpūtas jomas 
attīstīšanu, uzņēmēja sabiedrisko attiecību 
veidošanu un jaunu biznesa ideju attīstīšanu 
laukos. Programmas tika realizētas 2012. gada 
oktobrī, un tās apguva 54 Jelgavas novada 
iedzīvotāji,» informē Jelgavas novada pašval-
dības Sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāja 
Dace Kaņepone. 

Projekta noslēgumā notika trīs apaļā 
galda diskusijas par vietējā mazā uzņēmēja 
sadarbību ar pašvaldību, sociālās uzņēmējdar-
bības attīstību novadā un atbalstu jaunajiem 
uzņēmējiem. Diskusijās aktīvi piedalījās gan 
uzņēmēji, gan biedrību pārstāvji, arī jaunieši, 
pašvaldības darbinieki un atbalsta iestādes. 
Diskusiju laikā no uzņēmējiem izskanēja virk-
ne ideju un ieteikumu, kā pašvaldība varētu 
atbalstīt dažāda veida uzņēmējdarbības attīs-
tību novadā, un šobrīd tiek apkopoti diskusiju 
rezultāti, izvirzītās problēmas un piedāvātie 
risinājumi, lai uzsāktu to realizāciju.

Pašvaldības Attīstības nodaļas uzņēmējdar-
bības atbalsta speciāliste Irita Šteinberga stāsta, 
ka jau pašlaik vietējo uzņēmēju atbalstam Jel-
gavas novada mājas lapā www.jelgavasnovads.
lv ir izveidotas sadaļas «Uzņēmējdarbība» un 
«Uzņēmējs runā». «Sadaļā «Uzņēmējdar-
bība» tiek ievietota aktuālā informācija par 
semināriem un kursiem, kuros aicinām pie-

dalīties vietējos 
u z ņ ē m ē j u s . 
Savukārt sada-
ļā «Uzņēmējs 
runā» ikvienam 
mūspuses uzņē-
mējam ir iespēja 
pastāstīt par sevi, piemēram, ar ko nodarbojas, 
cik sen un kādu produkciju vai pakalpojumus 
piedāvā, tādējādi popularizējot savu uzņēmu-
mu un veicinot produkcijas vai pakalpojuma 
noietu tirgū,» norāda I.Šteinberga.

Pašvaldība plāno arī ieviest zīmolu «Vietē-
jais ražotājs – novada lepnums», kas vienlaikus 
garantētu un simbolizētu, ka produkcija tiek 
ražota Jelgavas novadā. «Savukārt lai veici-
nātu pašvaldības un vietējo uzņēmēju ciešāku 
sadarbību, tiek strādāts pie idejas, kas Jelgavas 
novadā paredz izveidot Uzņēmēju konsultatī-
vo padomi – tā būtu iespēja uzņēmējiem tiešāk 
komunicēt ar novada politiķiem un novada 
struktūrvienībām, kā arī izteikt priekšlikumus 
uzņēmējdarbības atbalsta politikas veidošanai 
pašvaldībā,» vēl vienu tuvākajā laikā īsteno-
jamu soli uzņēmējdarbības atbalstam mūsu 
pašvaldībā ieskicē Attīstības nodaļas vadītāja 
Līga Lonerte.

Tāpat plānots organizēt Uzņēmēju dienu – 
tās laikā ne tikai norisināsies tirdziņš, kurā savu 
produkciju varēs popularizēt vietējie ražotāji, 
bet arī tiks sumināti konkursu «Sakoptākā sēta 
Jelgavas novadā 2013» un «Jelgavas novada 
Uzņēmēju gada balva 2013» laureāti.

Jāpiebilst, ka arī «Leader» projektu kon-
kursa pēdējā kārtā nauda tiek virzīta tieši 
uzņēmējdarbības attīstībai.

Pasākumi, apzinot reālus soļus uzņēmējdar-
bības atbalstam, tika organizēti Latvijas–Lie-
tuvas pārrobežu sadarbības programmas 
2007 – 2013 projekta «Konkurētspējīga 
uzņēmējdarbība caur sadarbību» (COOP 
– EDU SHIP, LLIII-175) gaitā.

Pašvaldība izsaka pateicību novada uzņē-
mējiem un pārējiem aktīvajiem iedzīvotājiem, 
kas piedalījās šajās diskusijās un dalījās ar 
savām idejām un ierosinājumiem.

Sintija Čepanone

Definē reālus soļus  
pašvaldības un uzņēmēju 
sadarbības veicināšanai

fOTO: Nepiecie-
šamība pārdot 
elejas muižas 
pilsdrupas sais-
tīta ar vēsturis-
kā elejas mui-
žas kompleksa 
īpašumtiesību 
sakārtošanu. 
Muižas dru-
pas pārdotas 
personai, kas 
jau vairāk nekā 
gadu ir piegu-
lošās zemes un 
ēku kompleksa 
– viesu nama 
un teātra nama 
jeb vēsturiski 
«Klēts» un «Pār-
valdnieka ēkas» 
– īpašniece. 
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Janvārī no mums aizgājuši...

trofims Ļisovs, Zaļenieki
(04.08.1940. – 01.01.2013.)
Lidija žuravļova, Līvbērze
(23.12.1936. – 01.01.2013.)
Matvejs žins, svēte
(20.07.1930. – 02.01.2013.)
Irina Lazdovska, Jaunsvirlauka
(04.02.1941. – 02.01.2013.)
Jeļena Jušina, eleja
(15.03.1929. – 04.01.2013.)
elvīra Lūcija Valtere, Vircava
(13.08.1931. – 05.01.2013.)
Anatolijs Gerasimovs, Zaļenieki
(30.09.1933. – 05.01.2013.)
Oļegs Loskutovs, Kalnciems
(09.11.1969. – 06.01.2013.)
staņislavs bogdanovičs,  
Kalnciems
(10.02.1933. – 08.01.2013.)
ermīns Krūmiņš, Valgunde
(27.08.1950. – 13.01.2013.)
egons Krieviņš, Kalnciems
(13.10.1957. – 14.01.2013.)
Jaņina umbraško, Kalnciems
(16.03.1928. – 15.01.2013.)
Imants Rijkuris, Kalnciems
(11.08.1943. – 15.01.2013.)
Konstancija Aišpure, Vircava
(03.11.1933. – 16.01.2013.)
Genadijs Karpovs, eleja
(22.02.1954. – 16.01.2013.)
Malgonija Muižniece, Glūda
(28.10.1932. – 17.01.2013.)
staņislavs Pažerauskis, sesava
(08.05.1926. – 17.01.2013.)
Imants sermolītis, eleja
(15.02.1941. – 23.01.2013.)
Jevgenija burtniece, Lielplatone
(12.01.1951. – 24.01.2013.)
elza Štelmahere, Jaunsvirlauka
(08.07.1925. – 27.01.2013.)
Pjotrs Afanasjevs, Kalnciems
(18.07.1931. – 28.01.2013.)
Marija Ņukša, sesava
(12.04.1929. – 29.01.2013.)
Matīss bodunovs, Vircava
(10.04.2012. – 29.01.2013.)
biruta Vilciņa, Vilce
(22.09.1932. – 31.01.2013.)

No 25. februāra mainās sociālo 
darbinieču pieņemšanas laiki Svētes 
un Zaļenieku pagastā. 

Svētes centra puses un Atpūtas 
ciema iedzīvotājus pieņems sociālā 
darbiniece Kristīne Znotiņa. 
Klientus pieņems Svētē, Dzirnavu 
ielā 1, pieņemšanas laiks – pirm-
dienās no pulksten 8 līdz 12 un 
otrdienās no pulksten 13 līdz 17. 

Svētes pagasta Jēkabnieku puses 
iedzīvotājus pieņems sociālā dar-
biniece Linda Repša. 
Klienti tiks pieņemti Jēkabniekos, 
Straumes ielā 3, pieņemšanas laiks 
– pirmdienās no pulksten 13 līdz 
17 un ceturtdienās no pulksten 8 
līdz 12. 

Zaļenieku pagasta klientus pieņems 
Zaļeniekos, «Pagastmājā». 
Sociālā darbiniece Inga Freimane 
pieņems pirmdienās no pulksten 9 
līdz 13 un ceturtdienās no pulksten 
13 līdz 16. 
Sociālā darbiniece Kristīne Znotiņa 
apkalpos «Milleru» māju iedzīvotā-
jus ceturtdienās no pulksten 8.30 
līdz 12.

Ziedonis Caune, novada domē 
ievēlēts no ZZs:

«Valdības solījumi par to, ka mūsu valsts 
sāk attīstīties pēc krīzes un šos rezultātus 
sabiedrība jau jūtot, diemžēl šā gada paš-
valdības budžetā vēl neatspoguļojas. Valsts 
kārtējo reizi arī šā gada pašvaldības bu-
džetā ir tikai pielikusi klāt virkni veicamo 
uzdevumu novadam, kuriem finansējums 
neseko, un tas nozīmē, ka pašvaldībai pašai 
ir jāspēj atrast līdzekļus, tos pārdalot pa 
pozīcijām, lai nodrošinātu visu izdevumu 
apmaksu. Spilgts piemērs tam ir GMI 
(garantētais minimālais ienākums) un 
dzīvokļu pabalsts, ko līdz šim līdzfinansēja 
valsts, bet tagad pilnībā tas jāapmaksā 
pašvaldībai. Tātad, ja raugāmies uz mūsu 
ienākumiem un noteiktajām funkcijām, 
tad var droši apgalvot, ka kopumā līdzekļu 
pašvaldībai šogad ir mazāk nekā pērn. 
Tieši tāpēc pašvaldības darbs, izstrādājot 
šā gada budžetu, bija ārkārtīgi nopietns, lai 
panāktu, ka visas pamatvajadzības spējam 
apmierināt. Mērķtiecīgi strādājot, tas ir 
izdevies, lai gan pašvaldības nodokļu ieņē-
mumus prognozējām ar lielu piesardzību. 
Taču jau pagājušā gada prakse apliecināja, 
ka tas attaisnojas – arī pērn gada sāku-
mā piemērojām piesardzību ieņēmumu 
prognozēs, kas ļāva gada beigās līdzekļus 
ietaupīt un sekmīgi uzsākt šo gadu. 

Ja arī šogad tas attaisnosies, tad, iespē-
jams, vēl gada griezumā spēsim paveikt 
kādu no tiem darbiem, kas pagaidām 
iekļauts rezerves sarakstā. Neapšaubāmi, 
vērienīgāki darbi novadā ir iespējami, tikai 
pateicoties līdzekļu piesaistei caur projek-
tiem, ko mēs arī ar lielu atbildību darām, 
jo šobrīd praktiski tas ir vienīgais veids, kā 
attīstīt novadu. 

Budžeta prioritāte ir izglītība, un jau 
patlaban zināms, ka mums ir piešķirts 
atbalsts piecu skolu siltināšanai, taču mēs 
ceram, ka tuvāko mēnešu laikā mums iz-
dosies saņemt atbalstu vēl sešu skolu ēku 
sakārtošanas projektiem. Tāpat novads 
neatkāpjas no savas iniciatīvas sakārtot 
meliorāciju sistēmas novadā. Mūsu paš-
valdība bija pirmā, kas par to sāka runāt 
valstī, mēs arī esam tie, kas pirmie sākuši 
reālus darbus – meliorācijas sistēmas sa-
kārtošanu Līvbērzē. Šogad mūsu plānos 
ir Viesturciems un Valgunde, kur abās 
vietās ir grāvji, par kuru sakārtošanu valsts 
neuzņemas atbildību, jo katrs no tiem 
kopgarumā nesasniedz piecus kilomet-
rus. Vienlaikus gan mūsu iniciatīva nav 
nepamanīta valsts kontekstā, jo jau tagad 
dzirdam, ka arī valsts sāk aizdomāties un 
nopietnāk pievērsties jautājumiem par 
meliorācijas sistēmām Latvijā. 

Savukārt mūsu lielākie jaunie objekti 
ir pirmsskolas izglītības ēkas būvniecība 
Svētē un sporta halles būvniecība Staļģenē 
– ļoti ceram, ka jau šogad varēsim uzsākt 
reālus būvniecības darbus. 

Jā, visas vajadzības šis budžets neap-
mierina, taču tiem steidzamākajiem un 
nepieciešamākajiem darbiem novadā, 
kā arī cilvēku pamatvajadzībām naudas 
pietiks.»

Aija tračuma, novada domē 
ievēlēta no LPP/LC:

«Pirmām kārtām es uz apstiprināto 
novada budžetu skatos kopumā. Strādāju 
arī budžeta komisijā un zinu, ka budžetā ir 
rasta iespēja apmierināt tās vajadzības, ko 
nekavējoties nepieciešams paveikt katrā 
pagastā. Vienlaikus gan ir izveidots arī 
tāds kā rezerves saraksts, kurā iekļautas 
nākamās prioritātes jeb lietas, kurām 
pagaidām līdzekļu nepietiek, taču gada 

laikā, ja budžets pildīsies labi, arī tās būs 
iespējams īstenot. 

Tā kā esmu priekšsēdētāja vietniece izglī-
tības, kultūras un sporta jomā, tad, protams, 
primāri iestājos par šīm sfērām. Un man ir 
patiess prieks par tām labajām lietām, ko katrā 
no šīm nozarēm varēsim īstenot šogad. Izglītī-
bā: piešķirti līdzekļi bērnu ēdināšanai – visiem 
bērniem līdz 4. klasei būs brīvpusdienas, 
iespaidīgs finansējums atvēlēts skolu sakār-
tošanai, siltināšanai, mācību līdzekļu iegādei. 
Kultūrā: ja līdz šim nebija vienota redzējuma 
par to, kā atbalstīt tautas mākslu, šobrīd jau ir 
sakārtots algas jautājums kolektīvu vadītājiem, 
un tas ir izdarīts ne tikai no pašvaldības, bet 
arī no valsts puses. Tāpat budžetā ir iedalīti 
līdzekļi tam, lai mūsu kolektīvi godam šo-
vasar varētu pārstāvēt novadu Dziesmu un 
deju svētkos. Sportā: šeit iestrādnes jau ir 
gadiem, lai atbalstītu mūsu sporta biedrības, 
un tas tiek turpināts arī šogad. Tāpat līdzekļi 
paredzēti Latvijas jauniešu spartakiādei, kas 
notiks vasarā. 

Tās ir tikai dažas nianses, ko gribas uzsvērt 
no kopējā budžeta, taču es varu teikt, ka ko-
pumā mūsu pieņemtais budžets šogad mani 
pārliecina. Mēs kā deputāti pa šiem gadiem 
jau esam sastrādājušies, bet vienlaikus ļoti 
arī ieklausāmies savos pašvaldības speciā-
listos, kuri vislabāk pārzina savu jomu. Un 
tieši tas ļauj vēl labāk plānot un apmierināt 
novada iedzīvotāju vajadzības. Piemēram, 
Izglītības pārvaldes speciālistu ieteikums par 
nepieciešamību atbalstīt vasaras nometnes 
bērniem, kam pašvaldība jau paredz piešķirt 
līdzfinansējumu. Jāatzīst, nav tā, ka deputāti 
katrs vilktu deķīti uz savu pusi, es gribu teikt, 
ka mēs redzam novadu kopumā un iestāja-
mies par līdzsvarotu visas teritorijas attīstību. 
Domāju, ka šis pieņemtais budžets uz to arī 
ir vērsts un katrs, kurš tajā iedziļinātos, to 
pamanītu. Vai tā ir skolu siltināšana, vai jaunu 
objektu būvniecība – tā notiek līdzsvaroti visā 
novadā. Tā šogad Svētes skolā tiks būvēta ēka 
sākumskolas vajadzībām, Staļģenes skolā 
– sporta halle. Tāpat Sociālās aprūpes un 
rehabilitācijas centrā pirmajā pusgadā sa-
kārtosim filiāli Jaunsvirlaukā, otrajā pusgadā 
– Kalnciemā. Tas ir tas būtiskākais deputātu 
un pašvaldības uzdevums – redzēt novadu 
kopumā un budžeta līdzekļus tērēt, vienmērīgi 
attīstot visu teritoriju.»

Rita Čigāne, novada domē ievē-
lēta no Pilsoniskās savienības:

«Pašvaldības pieejamais finansējums, 
pirms pieņemt budžetu, šogad ir ļoti ap-
spriests gan ar speciālistiem, gan ar pārvalžu 
vadītājiem, tāpēc es gribu teikt, ka tas, par 
ko nobalsoja deputāti, ir maksimāli izsvērts 
budžets, kas iespēju robežās apmierina va-
jadzības. Esmu runājusi ar pagasta pārvalžu 
vadītājiem – arī viņi ir atzinuši, ka pieņem-
tais budžets pagastus apmierina. Tas, par ko 
es iestājos, ir uzņēmējdarbības veicināšana 
novadā. Tāpēc uzskatu, ka šogad noteikti 
būtu vēl daudz jāstrādā šajā virzienā. Kā 
es to redzu? Viens no veidiem pēc iespē-
jas konkrētāk uzklausīt un kopā īstenot 
uzņēmēju vēlmes ekonomiskai attīstībai 
novadā būtu Uzņēmēju konsultatīvās pa-
domes izveide. Tā būtu uzņēmēju pārstāvju 
padome, kuras mērķis būtu strādāt kopā ar 
pašvaldību, lai panāktu uzņēmējdarbības 
situācijas uzlabošanos novadā. Līdzīga 
sistēma jau darbojas Daugavpils novadā, 
kur esam viesojušies pieredzes apmaiņā, un 
tur pašvaldība atzīst, ka tas strādā sekmīgi, 
tāpēc es uzskatu, ka arī mūsu novadā šādā 
veidā varētu uzlabot komunikāciju starp 
pašvaldību un uzņēmējiem, lai kopā vei-
dotu stabilāku mūsu novada ekonomisko 
attīstību.»

Līga Lonerte, novada domē 
ievēlēta no tautas partijas:

«Budžeta komisijā tika ļoti rūpīgi iz-
vērtēti un apskatīti pašvaldības funkciju 
un uzdevumu izpildes risinājumi dažādās 
jomās un līdz ar to panākts, ka domes sēdē 
tiek apstiprināts sabalansēts pašvaldības 
2013. gada budžets. Investīciju piesaiste 
pašvaldības infrastruktūras sakārtošanai, 
ēku siltināšanai un renovācijai ir viena 
no pašvaldības prioritātēm. Tā ir vienīgā 
iespēja pašvaldībai virzīties pa attīstības 
ceļu, jo pašvaldības budžeta ierobežotās 
iespējas spēj nodrošināt tikai pamatva-
jadzību izpildi. Pašvaldības teritoriju un 
mājokļu apsaimniekošanas izdevumos 
plānota projektu realizācija, no kā lielākā 
daļa ir izglītības iestādēs, tajā skaitā sporta 
halles būvniecība Kalnciema vidusskolai 
Valgundē, sporta halles būvniecība Staļ-
ģenes vidusskolai, apstiprinātie energo-
efektivitātes projekti Vilces, Vircavas un 
Elejas skolām.

Izglītības jomā 2013. gada budžetā plā-
nots vislielākais pieaugums. Kultūras jomā 
šogad lielākais atbalsts noteikti būs Dzies-
mu un deju svētku dalībniekiem. Daudz lī-
dzekļu atvēlēts aprīkojuma un tautas tērpu 
iegādei. Sporta jomā lielāko daļu budžeta 
pieauguma veido atbalsts sportistiem, kuri 
sasnieguši augstus rezultātus, viņu dalībai 
starptautiskās sacensībās. 

Ir ļoti skumji, ka valdība nav uzklausījusi 
pašvaldību lūgumu palielināt pašvaldības 
Autoceļu fonda summu, bet gan sama-
zinājusi fonda līdzekļus līdz 2004. gada 
līmenim. Jau pašreiz ir skaidrs, ka tas vēl 
vairāk pasliktinās pašvaldības autoceļu 
stāvokli.»

Aigars strupulis, novada 
domē ievēlēts no ««tēvzemei 
un brīvībai»/LNNK», partija 
«Visu Latvijai»:

«Jāpiekrīt valdības ministriem – 2013. 
gada budžets liks aktīvi saimniekot visu 
gadu. Būs jātur roka uz pulsa gan uz Ei-
ropas un fondu projektu piedāvājumiem, 
gan vēlreiz jāizvērtē un jāapsver mūsu pašu 
nekustamo īpašumu pārdošanas lietderība, 
un no tās iegūto līdzekļu izlietojums.

Mūsu novada budžets ir veidots, vadoties 
pēc piesardzības principa, tāpēc daudz labu 
darāmo darbu un ieceru šobrīd ir noliktas 
malā līdz brīdim, kad spēsim gada laikā 
papildināt budžeta nodokļu un nenodokļu 
ieņēmumu daļas.

Šobrīd budžeta ietvaros pagastu pārvaldes 
var nodrošināt mūsu novada iedzīvotājiem 
gan pašvaldības funkcijas, gan, it sevišķi, 
valsts noteiktās funkcijas, kurām nav iedalīta 
nauda un kas praktiski ir valsts pienākums, 
par ko atbildība gulstas uz mūsu pašvaldības 
darbinieku pleciem.

Domes sēdē balsoju par 2013. gada 
budžetu, zinot, ar kādu atbildību tas tika 
sagatavots un kādi darbinieki ir iesaistīti šī 
dokumenta tapšanā.

Lai mūsu Jelgavas novadam izdodas un 
ir veiksmīgs gan budžeta, gan kalendārais 
2013. gads!»

Vitālijs Jakovels, novada 
domē ievēlēts no «saskaņas 
centra»:

«Manuprāt, 2013. gada budžetu ļoti labi 
raksturo mūsu novada sauklis «Jelgavas 
novads – stabilai nākotnei!». Ir apsveica-
mi, ka pieņemtais budžets ir reāls – tajā 
nav populistisku vai nereālu solījumu šo-
gad gaidāmo pašvaldību vēlēšanu kontek-
stā. Šis ir budžets, kuru nebūs kauns nodot 
nākamajam domes sasaukumam.» 

Kā novada domes deputāti vērtē 
pieņemto 2013. gada budžetu?

Jelgavas novada dome janvā-
ra beigās apstiprināja paš-
valdības budžetu 2013. ga-
dam, paredzot pamatbudžeta 
ieņēmumus 14 952 666 latu 
apmērā un izdevumus 21 245 
058 latu apmērā. 2013. gada 
budžets ir sabalansēts, lai gan 
plānotie izdevumi pārsniedz 
ieņēmumus par 6 292 392 
latiem – pirmo reizi budžeta 
plānošanā gada sākumā jau 
ietverti projekti, kuru finan-
sēšanai paredzēti arī aizņē-
mumi. Jāpiebilst – no 2013. 
gada ir atcelts nosacījums, ka 
pašvaldības var plānot budže-
tā aizņēmumu kā izdevumu 
finansēšanas avotu tikai pēc 
tam, kad ir atbalstīts attiecī-
gais pašvaldības aizņēmuma 
pieprasījums. tieši šis aspekts, 
neraugoties uz izdevumu pār-
sniegumu pār ieņēmumiem, 
ļauj apgalvot, ka pašvaldības 
budžets ir sabalansēts. Izdevu-
mu daļā finanšu palielinājums 
pret pagājušā gada izpildi 
ir vērojams vairākās jomās, 
kurām Jelgavas novada paš-
valdība šogad piešķir priori-
tāru nozīmi, un tās ir: projektu 
realizācija, izglītība, sociālā 
palīdzība, kultūra un sports.

«Sagatavotais 2013. gada budžeta pro-
jekts parāda, ka pašvaldības daudzo mērķu 
un jomu finanšu nodrošināšanai nepietiek 
līdzekļu. Valsts politika šobrīd ir vērsta uz 
dažādu funkciju un pasākumu «novelšanu» 
uz pašvaldību budžetiem, nedodot tam 
līdzi finansējumu, līdz ar to galvenais paš-
valdības uzdevums ir izvērtēt prioritātes 
nākamajam periodam, optimizēt funkciju 
izpildi, lai samazinātu administrēšanas 
un uzturēšanas izmaksas. Neskatoties uz 
to, ir gandarījums par jau paveikto un 
daudzajiem investīciju projektiem attīs-
tībai, kas šobrīd tiek īstenoti un papildus 
plānoti 2013. gadā – kopskaitā 35 projekti 
7 252 000 latu apmērā, tajā skaitā 19 jau 
apstiprinātie projekti un 16 vēl plānotie,» 
apliecina novada domes priekšsēdētājs 
Ziedonis Caune.

Tā kā iepriekšējā gada papildu ieņēmumi 
tikai daļēji tika novirzīti dažādu izdevumu 
segšanai, 2013. gada izdevumu finansēša-
nai tiek izmantots naudas līdzekļu atlikums 
2012. gada beigās 2 119 663 latu apmērā. 
Ieņēmumu daļā iedzīvotāju ienākuma 
nodoklis Jelgavas novadam šajā gadā 
prognozēts 6 067 424 lati, kas ir par 19 128 
latiem vairāk nekā 2012. gadā; nekustamā 
īpašuma nodoklis – 1 200 489 lati jeb par 69 
882 latiem mazāks nekā pērn. Jāatzīmē, ka 
nekustamā īpašuma nodokļa samazinājums 
saistīts ar piesardzīgu plānošanu – progno-
ze 2013. gadam tiek plānota ar koeficientu 
0,75, taču, ņemot vērā iepriekšējo gadu 
izpildi, lai sabalansētu izdevumus, tas 
plānots ar koeficientu 0,78. Pagājušajā 
gadā šis nodoklis tika iekasēts 93 procentu 
apmērā, kas ir ļoti augsts rādītājs – tāds 
nav bijis pēdējos trīs gadus. Galvenais ie-
mesls tam ir ļoti labas ražas un iepirkumu 
cenas zemniekiem. Taču pašvaldība nevar 
paļauties uz tik optimistisku prognozi arī 
šajā gadā, ņemot vērā, ka iepriekšējo gadu 
izpilde vidēji bijusi 86 procenti. Tieši tāpēc 
šogad, plānojot budžetu, tajā iekļauta tāda 
nekustamā īpašuma nodokļa prognoze, kas 
varētu būt optimāla.

Vislielākais  
pieaugums izglītībai 

Izglītības jomā 2013. gada budžetā plā-
nots vislielākais pieaugums – kopā 8 662 
046 lati, kas ir par 343 020 latiem vairāk 
nekā pērn. Pašvaldības teritoriju un mājok-
ļu apsaimniekošanas izdevumos plānota 
projektu realizācija, un lielākā daļa no tiem 
ir izglītības iestādes, tajā skaitā sporta hal-

Jelgavas novada pašvaldības šā gada  
prioritātes – investīciju piesaiste un kvalitatīva izglītība

les būvniecība Kalnciema vidusskolai Val-
gundē, apstiprinātie energoefektivitātes 
projekti Vilces, Vircavas un Elejas skolās 
un vēl plānotie 4 227 477 latu apmērā. Bū-
tisks budžeta izdevumu palielinājums sais-
tīts ar bezmaksas ēdināšanas izdevumiem 
un transporta kompensācijām skolēniem, 
maksa par licencēm «uzdevumi.lv», dato-
ru, mācību līdzekļu un sporta inventāra 
iegādi, mācību iestāžu remontiem, jaunu 
iestāžu uzturēšanas izdevumiem – pie-
mēram, multifunkcionālajam jaunatnes 
iniciatīvu centram Elejā, jaunu pirmsskolas 
grupu atvēršanai, jauniem aktīva brīvā 
laika pavadīšanas pasākumiem jauniešiem 
– jaunsargu kustībai, kā arī kora «Asni», 
bigbenda, folkloras kopas braucieniem 
uz starptautiskiem festivāliem, pieaugušo 
izglītības pasākumiem. Tāpat palielināju-
šies izdevumi gan izglītības savstarpējiem 
norēķiniem ar citām pašvaldībām, gan 
saistībā ar Zaļenieku arodskolas pārņem-
šanu – 94 820 lati. 

Jauna budžeta līnija, kas tika aizsākta 
2012. gadā, ir stipendiju piešķiršana no-
vada studentiem – arī šajā gadā plānots 
stipendiju piešķirt sešiem studentiem, 
kopumā tam atvēlot 6000 latu. 

sociālajai aizsardzībai –  
gandrīz divi miljoni

Kopsummā sociālajai aizsardzībai bu-
džetā plānoti 1 797 188 lati, kas ir par 192 
523 latiem vairāk nekā pērn. Lielākais 
pieaugums saistīts ar sociālo pakalpojumu 
pilnveidošanu – Jelgavas novada Sociālās 
aprūpes un rehabilitācijas centra (SARC) 
izveidošanu, paplašinot pakalpojumu 
klāstu līdz ar Jauniešu mājas atvēršanu un 
filiāles atvēršanu Jaunsvirlaukā. SARC ko-
pējie izdevumi ir 784 282 lati, kas ir par 135 
636 latiem vairāk nekā 2012. gadā, ņemot 
vērā piešķirto autobusu Elejas filiālei un 
papildu pakalpojumus – sporta nodarbības 
pieaugušajiem filiālēs, jaunsargu instruk-
tora mācību nodrošinājumu audzēkņiem, 
īpaša aprīkojuma iegādi visām filiālēm, 
kā arī remontu gan Jaunsvirlaukas, gan 
Kalnciema filiālēs.

Tāpat Sociālais dienests plāno jaunu 
tehnisko palīglīdzekļu iegādi 3309 latu ap-
mērā, darbinieku apmācību, kam atvēlēti 
4810 lati, kā arī datortehnikas iegādi 4225 
latu apmērā. Savukārt jauns pakalpojuma 
veids tiek finansēts no valsts budžeta – 22 
579 lati piešķirti asistenta pakalpojuma 
nodrošināšanai cilvēkiem ar I un II inva-
liditātes grupu un bērniem ar invaliditāti 
no 5 līdz 18 gadu vecumam. Papildus vēl 
plānoti izdevumi bērnu bāreņu ar uzvedī-
bas problēmām ievietošanai specializētajos 
centros – 10 800 latu apmērā. Vienlaikus 
arī palielināts finansējums pabalstiem 
audžuģimenēm – no 62 464 latiem uz 80 
500 latiem. 

Sociālajiem pabalstiem un kompensā-
cijām šogad paredzēts par 82 506 latiem 
mazāk nekā pērn, kopumā šī summa veido 
532 886 latus. Tāpat 2013. gadā plānoti 
algotie sabiedriskie darbi, iesaistot tajos 
128 bezdarbniekus (salīdzinājumam: 
pagājušajā gadā sabiedriski algotajos dar-
bos tika iesaistīti 105 cilvēki) par kopējo 
finansējumu 155 040 lati. 

Ģimene – lielākā vērtība
Katram jaundzimušajam pašvaldība arī 

šogad dāvina 50 latus, bet ģimenēm, kurās 
piedzimst dvīņi, tiek izmaksāts 500 latu 
liels pabalsts, savukārt trīnīšu un vairāk 
bērnu piedzimšanas gadījumā – 1000 latu 
liels pabalsts. Kopumā šim mērķim bu-
džetā atvēlēti 13 500 lati. Aprēķini veikti, 
ņemot vērā iepriekšējo gadu dzimstības 
rādītājus, kas liecina, ka mūsu novadā gadā 
pasaulē nāk ap 200 mazuļu. 2012. gadā 
divās ģimenēs piedzimuši dvīņi. 

Pagājušajā gadā novadā tika ieviesta 
jauna tradīcija – dāvināt katram jaun-
dzimušajam simbolisku piemiņas zīmi: 
sudraba monētu jeb laimes vērdiņu. Gadā 
pašvaldībai tas izmaksā 8000 latu.

Tāpat Dzimtsarakstu nodaļa katru gadu 
organizē sudraba un zelta kāzu ceremoni-
ju, bet Ģimenes dienā – bezmaksas laulību 
ceremoniju.

Kultūra un sports – iedzīvotāju 
aktīva dzīvesveida atbalstam

Kultūrai un sportam šogad piešķirts 
kopējais budžets 1 701 652 latu apmērā, 
kas ir par 167 611 latiem vairāk nekā 
iepriekšējā gadā. 

Kultūras jomā šogad lielākie pasāku-
mi noteikti būs Dziesmu un deju svētki, 
trešie Jelgavas novada svētki, Mārtiņa 
Zīverta 110. dzimšanas dienai veltīts te-
ātru festivāls, Ziemassvētku kauju atceres 
pasākums Ložmetējkalnā, pūtēju orķestra 
«Zelmeri» jubilejas koncerts, V.Ozola 
atceres pasākums, amatierteātru festivāls 
«Bīne». Izdevumu palielinājums plānots 
35 322 latu apmērā, no kuriem projektu 
realizācijai tiks novirzīti 27 194 lati. Pēc 
kultūras namu renovācijas daudz līdzekļu 
atvēlēts aprīkojuma iegādei, savukārt līdz 
ar Dziesmu un deju svētkiem – tautas 
tērpu iegādei, piemēram, Platones, Val-
gundes, Zaļenieku kolektīviem.

Sporta jomā lielāko daļu budžeta 
pieauguma veido atbalsts sportistiem, 
kuri sasnieguši augstus rezultātus, dalī-
bai starptautiskās sacensībās atvēlēti 24 
300 lati. Pašvaldības sportisti piedalīsies 
Latvijas jaunatnes IV olimpiādē, kuras 
nodrošināšanai piešķirti 12 960 lati.

Administratīvie  
izdevumi un saistības

Kopumā vispārējiem valdības dienes-
tiem šogad būs nepieciešami 1 841 659 
lati, tajā skaitā administratīvie izdevumi 
– 1 705 153 lati, bet summa aizdevumu 
procentiem veido 136 506 latus. Salīdzi-
not ar pagājušo gadu, administratīvajiem 
izdevumiem budžets palielināts par 93 020 
latiem, kas saistās ar Vēlēšanu komisijas 
darba nodrošināšanu, kam nepieciešami 
23 005 lati, iekšējā audita izveidošanu, 
piešķirot tam 7213 latus, un izdevumiem 
grāmatvedības programmas «Horizon» 
pielāgošanai pārejā uz eiro – 10 425 lati, 
papildu programmatūras iegādei elek-
troniskajai inventarizācijai – 6000 lati. 
Liela izdevumu daļa saistīta arī ar projekta 
«Energoefektivitātes paaugstināšana 
pašvaldību ēkās – Pasta ielā 37» reali-
zāciju. Papildus projektā plānotajam no 
pašvaldības budžeta līdzekļiem paredzēts 
remontēt telpas un iegādāties aprīkojumu 
kopsummā par 143 314 latiem.

Pašvaldības saistības uz šā gada 1. janvā-
ri ir 9,69 procenti no pamatbudžeta ieņē-
mumiem, kas ir vidējs rādītājs starp visām 
pašvaldībām valstī. Plānojot aizņēmumus 
nākamajiem projektiem, plānotais saistību 
apmērs sasniedz 14,5 procentus. 

sabiedriskā kārtība un drošība
Sabiedriskajai kārtībai un drošībai 

papildus tiek plānoti 28 629 lati, kas pare-
dzēti triju automašīnu izpirkšanai policijai 
un bāriņtiesai. Tāpat tiks realizēts projekts 
«Eko katastrofu novēršana», iegādājoties 
inventāru. Katru gadu pašvaldībai ir jāfi-
nansē pasākumi saistībā ar plūdu izraisīta-
jām sekām. Ārkārtas situāciju novēršanai 
budžetā paredzēts finansējums 7000 latu 
apmērā.

ekonomiskā darbība
Ekonomiskās darbības izdevumiem 

šogad budžetā plānoti 837 750 lati, kas ir 
par 161 105 latiem vairāk nekā iepriekšējā 
gadā. Jauna līnija budžeta finansēšanā 
kopš 2012. gada ir meliorācijas pasākumi, 
kam šogad kopsummā plānoti 48 890 lati. 
Pašvaldības teritoriju un mājokļa apsaim-
niekošanai piešķirti 5 967 803 lati, kur 
lielākā daļa no summas – 4 807 477 lati – ir 
paredzēti projektu realizācijai. Budžeta 
projektā paredzēta dotācija arī pašvaldības 
kapitālsabiedrībai ūdens un kanalizācijas 
pakalpojumu nodrošināšanai 118 590 latu 

apmērā, jo pakalpojumu faktiskās izmak-
sas nesedz ieņēmumi. 

Pagastu pārvalžu budžetos vairs nav 
plānoti izdevumi dzīvojamā fonda ap-
saimniekošanai. Šos izdevumus plānots 
administrēt Dzīvokļu komisijai, kuras 
uzdevums būs kopā ar SIA «Jelgavas 
novada KU» izvērtēt dzīvojamā fonda 
remontiem nepieciešamo finansējumu. 
Šim mērķim budžetā plānoti 35 000 lati, un 
tiem pretī arī ieņēmumi no zemes īpašumu 
pārdošanas.

Nekustamo īpašumu ierakstīšanai Ze-
mesgrāmatā paredzēti 53 812 lati, izdevumi 
kartogrāfijas pakalpojumiem teritorijas 
plānojumam – 3000 lati, mikrostacijas 
iegādei nekustamā īpašuma speciālistiem 
– 2000 lati.

Lai veicinātu uzņēmējdarbību novadā, 
novirzīti līdzekļi dažādām aktivitātēm 
– gan projektu finansēšanai, gan Uzņēmēju 
dienu organizēšanai. Savukārt lai akti-
vizētu un mudinātu novada iedzīvotājus 
iesaistīties savas darba un dzīves vietas 
sakopšanā un latviskās kultūrvides veido-
šanā, tiks organizēts konkurss «Sakoptākā 
sēta Jelgavas novadā», kam piešķirts finan-
sējums 1500 latu apmērā.

Valsts piešķirtie līdzekļi  
ceļu uzturēšanai –  
2004. gada līmenī

Speciālā budžeta ieņēmumi šogad ir 
noteikti 408 220 latu apmērā, tajā skaitā 
Autoceļu fonda ieņēmumi 298 220 lati, kas 
patiesībā atbilst 2004. gada līmenim un ir 
par 32 316 latiem mazāk nekā iepriekšējā 
gadā. Dabas resursu nodokļa ieņēmumi 
šogad paredzēti 110 000 latu apmērā. 

Savukārt speciālā budžeta izdevumi 
šogad noteikti 432 729 latu apmērā, kur 
naudas līdzekļu atlikums uz šā gada 1. 
janvāri veido 201 967 latus. Budžetā tiek 
plānoti uzlabojumi ūdens un kanalizācijas 
ietaišu remontiem un rekonstrukcijām 
– no Vides aizsardzības fonda līdzekļiem 
plānota dotācija SIA «Jelgavas novada 
KU» 83 500 latu apmērā – Lielplatones 
Sidrabes ciema ūdens apgādes sistēmas 
izbūvei, ūdens trašu pārslēgumiem Līvānu 
mājām Staļģenē, kanalizācijas sistēmu uz-
turēšanai un dūņu apsaimniekošanai visā 
novadā – vakuuma sūkņa un augstspie-
diena cauruļu tīrītāja iegādei. Tāpat 8000 
latu apmērā plānots izstrādāt tehnisko 
projektu lietus un kanalizācijas ūdeņu 
ietaišu rekonstrukcijai Elejā, 4320 latu 
– aizdevumu procentu samaksai, 1000 latu 
– latvāņu apkarošanai.

Jelgavas novada pašvaldības pamatbudžeta ieņēmumu  
kopsavilkums 2013. gadam

2013.g. plāns

Nodokļu ieņēmumi 7 267 913

t.sk. iedzīvotāju ienākuma nodoklis 6 067 424

t.sk. NĪN par zemi 1 051 240

t.sk. NĪN par ēkām,būvēm, mājokļiem 149 249

Nenodokļu ieņēmumi 144 119

t.sk. valsts un pašvaldību nodevas 15 856

t.sk. naudas sodi 25 378

t.sk. pārējie nenodokļu ieņēmumi 102 885

Maksas pakalpojumi un citi pašu ieņēmumi 530 575

t.sk. ieņēmumi par telpu nomu 32 655

t.sk. ieņēmumi par zemes nomu 80 041

t.sk. maksa par personu uzturēšanos sociālās aprūpes iestādēs 265 796

t.sk. ieņēmumi  par dzīvokļu un komunālajiem pakalpojumiem 23 590

t.sk. citi ieņēmumi par maksas pakalpojumiem 128 493

Transferti 7 010 059

t.sk. mērķdotācijas 3 149 204

t.sk. pašvaldību budžetā saņemtā dotācija no pašvaldību finanšu izlīdzināšanas fonda 1 600 680

t.sk. saņemtie transferti Eiropas Savienības politiku instrumentu un pārējās ārvalstu finanšu palīdzības 
līdzfinansētajiem projektiem

1 656 905

t.sk. savstarpējie norēķini strap pašvaldībām izglītības funkciju nodrošināšanai un pārējie saņemtie 
valsts budžeta transferti

603 270

Pavisam kopā ieņēmumi 14 952 666

speciālā budžeta kopsavilkums 2013. gadam
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Eleja

Valgunde

Svete-

Jau tradicionāli, noslēdzot gadu, 
pagasta pārvalde informē iedzīvotā-
jus par paveikto iepriekšējā gadā.

    
Pērn ar ES līdzfinansējumu reali-

zēti vairāki projekti: pabeigta ūdens-
vada un kanalizācijas rekonstrukcija; 
izbūvēts Jelgavas novada Jauniešu 
multifunkcionālais centrs Lietuvas 
ielā 49; veikta 56 pagasta ielu apgais-
mes ķermeņu nomaiņa; rekonstruē-
tas katlumājas skolā un SARC – uz-
stādīti automātiski granulu apkures 
katli; Parka ielā 11 (uz bērnudārza 
un bērnunama ēkas) uzstādīti saules 
kolektori, kuri vasaras mēnešos ražos 
silto ūdeni, līdz ar to nebūs jākurina 
katlumāja. Arī biedrības ir piesaistī-
jušas Eiropas naudu un realizējušas 
dažādus projektus – ar biedrības 
«Agape» iniciatīvu izbūvēts sporta 
laukums bērnunama un bērnudārza 
teritorijā, savukārt «Elejas kamenes» 
palīdzēja iegādāties sporta inventāru 
bērnudārzam. 

«Mēs negaidām tikai dāvanas no 
Eiropas, bet veicam darbus arī par 
pagasta budžeta līdzekļiem,» uzsver 

Šī gada prioritāte –  
lietus ūdeņu kanalizācija

Kļūst par «Mis Jelgava 2012»
Valgundes pagasta Vītoliņu 

ciema iedzīvotāja 18 gadus vecā 
Sintija Blūma kļuvusi par skaistu-
ma konkursa «Mis Jelgava 2012» 
uzvarētāju.

«Konkursā nolēmu piedalīties, 
lai pierādītu pati sev, ka to varu,» 
saka jauniete, piebilstot, ka savu-
laik viņas mamma bijusi vicemis 
Latvija un savā ziņā dalība kon-
kursā bijis arī kā apliecinājums: 
ābols tiešām nekrīt tālu no ābeles. 
Sintija šobrīd mācās Jelgavas 
Spīdolas ģimnāzijas 12. klasē, 
bet brīvajā laikā spēlē volejbolu, 
aizraujas ar vēsturi un politiku, 

īpaši dokumentālajiem romā-
niem, mācās franču valodu un 
zīmē. «Vēl man interesē folklora 
un etnogrāfija,» norāda Sintija, 
piebilstot, ka 2012. gadā Latvijas 
skolēnu zinātniski pētniecisko 
darbu konkursā ieguva 2. vietu. 
«Mēs kopā ar Madaru Zemīti ap-
gleznojām pastkastes, izmantojot 
tieši etnogrāfiskos latvju rakstus,» 
tā S.Blūma. Savukārt konkursa 
finālā Sintija demonstrēja savas 
aktierprasmes. Tā kā Sintija ir 
daudzpusīga, izdomāt, ko rādīt ta-
lantu priekšnesumā, meitenei bijis 
visgrūtākais konkursā. Beigās viņa 
iestudēja mazu etīdi, kurā iejutās 

Florbola čempionātā – 2. vieta
Jelgavas novada florbola čempio-

nātā Valgundes komanda izcīnīja 
godalgoto 2. vietu. «Mums vēl ir 
kur augt, un mēs to varam. Ceram 
arī uz līdzjutēju atbalstu šādos 
turnīros,» tā komandas treneris 
Oskars Karls.

«Turnīrs sākās ar apakšgrupu 
spēlēm. FK «Valgunde» zēni parādīja 

savu raksturu, un mums izdevās izkļūt 
no apakšgrupas. Turpinājumā sekoja 
finālspēles, kurās jau cīnījāmies par 
vietu sadalījumu. Mazliet šajā turnīrā 
pietrūka ticības sev un centības, bet, 
izcīnot godalgotu vietu, komanda 
apliecināja, ka notiekošie treniņi ir 
noderējuši. Turnīrā iegūto pieredzi 
spēlētāji varēs nodot jaunajiem ko-
mandas biedriem,» tā treneris.

Komandas sastāvs: A.Kvetens, 
K.Jankovskis, M.Ziemelis, R.Caune, 
V.Smikarsts, A.Petuhovs, J.Vamzis, 
D.Ķincis, M.Čamanis, P.Brolišs, 
O.Karls.

Arī Valgundes pagasta pārvalde 
un Kalnciema vidusskola lepojas 
ar florbola komandas un trenera 
O.Karla sasniegumiem. Lai nezūd 
cīņas spars!

Sesava Izveidota slidotava
Līdz šim Sesavas skolas skolēni 

un centra iedzīvotāji, ja ziemā bija 
piemēroti laika apstākļi, slidoja 
un spēlēja hokeju uz parka dīķa 
ledus. Šogad izveidota slidotava 
pie skolas.

Sesavas pamatskolas direktors 
Andris Stašāns stāsta, ka iepriekšējos 
gados slidotājiem neērtības sagādāja 
sliktā ledus kvalitāte, sniega notīrīša-
na un attālums no skolas. «Pagājušā 
gada rudenī pie skolas ekspluatācijā 
tika nodots kompleksais florbo-
la–basketbola laukums. Laukumam 
tehniskie nosacījumi paredzēja vēl 
trešo izmantošanas iespēju – ziemā 

uzliet ledu un izveidot slidotavu. 
Cerējām slidotavu sagatavot jau uz 
Ziemassvētkiem, bet pievīla laika 
apstākļi,» tā skolas direktors. 

14. janvārī iknedēļas sanāksmē 
pie pagasta pārvaldes vadītāja Jāņa 
Skraupļa nolemts sākt ledus lauku-
ma sagatavošanu. Skolēni notīrīja 
sniegu, tālāk pie darba ķērās pagasta 
saimniecības daļas vadītājs S.Matuss 
un darbinieks V.Ļeonovičs. «Mums 
nebija pieredzes, kā to darīt, viss 
bija jāsāk, praktiski izmēģinot ie-
teikumus, ko izlasījām internetā. 
Iznākums ir labs: pie skolas tagad ir 
plaša, laba slidotava, kurā jau noticis 
pirmais hokeja spēļu turnīrs ar četru 

Gūst novērtējumu Briselē
Veterinārārste Valda Sējāne 

ievēlēta Eiropas Veterinārārstu 
federācijas Izglītības, zinātnes un 
veterināro zāļu industrijas pro-
fesionālajā sekcijā par Baltijas 
valstu locekli. 

Eiropas Veterinārārstu fede-
rācijas Ģenerālās asamblejas sa-
nāksme Briselē notika novembrī, 

un V.Sējāne tajā piedalījās kā de-
legāte no Latvijas Veterinārārstu 
biedrības. V.Sējāne tika ievēlēta 
Izglītības, zinātnes un veterināro 
zāļu industrijas profesionālajā 
sekcijā par Baltijas valstu locekli 
uz diviem gadiem un būs atbildīga 
par zinātnisko projektu koordi-
nēšanu veterinārmedicīnas jomā. 
Jāpiebilst, ka viņa šajā sekcijā 

darbojas pēdē-
jos sešus gadus. 
I e v ē l ē š a n a s 
rezultāts daļēji 
bija atkarīgs arī 
no V.Sējānes 
izglītības zināt-
niskās veteri-
nārmedicīnas jomā – viņas spe-
cializācija ir homeopātija. 

Cik pasaulē upes
Kā likteņi traucas...
Gan vieno, gan nošķir,
Vien nepārsaucas.

Kurš pateiks – zemgal’s
Vai žemaitis sirmais
Par svētu šo upi
Nosauca pirmais?

No Linkuvas šurpu
Caur Žagari nākot,
Tā palienās meklē,
Kur Lielupe sākas.

Un Leišzemes ūdeņi
Pamazām jaucas
Ar tiem, kurus vizina
Sīciņā Auce.

Tai talkā nāk Bērze
Un Vilce, kas lokus
Liec apkārt vizbulēs
Bridušiem kokiem.

Bet, izlauzies cauri
Pilskalnu kraujām,
Tās klēpī norimst
Pat Tērvetes straujums.

Nu vasaras rītos
Caur miglu tā lēnām
Zem svēteļu spārniem
Plūst sapņojot rēna.

Un līdzīgi tautām
Te ūdeņi jaucas.
Kas zin’, varbūt tāpēc
Par Svētupi saucas.

Sacer dzejoļus Svētei
Svētē pirmo reizi noticis dzejas 

pasākums «Dzeja Svētei». Tajā 
ar dzejas lasījumiem piedalījās 
Broņislava Dzene (Svēte), Jānis 
Zariņš (Svēte), Jānis Keičs (Jel-
gava), Elīna Zālīte (Jelgava), 
Marianna Madžule (Eleja), Rai-
monds Lejnieks-Puķe (Svēte). 

Pasākuma organizators J.Za
riņš stāsta, ka pasākumā va-

rēja dzirdēt dzeju par Svēti, 
mīlestību, gadalaikiem un 
attiecībām. Ar muzikāliem 
priekšnesumiem uzstājās mū-
ziķis dziedātājs Gundars Riek-
stiņš. «Lai gan šoreiz uzstājās 
sabiedrībā nu jau zināmāki 
dzejnieki, viens no mērķiem 
ir piesaistīt Svētes pagasta 
jauniešus. Līdz pat aprīlim 
ikviens jaunietis, kā arī pieau-

gušais Svētē, kas raksta dzeju, 
dzejoļus var iesūtīt uz epasta 
adresi: dzejadzeja@inbox.lv. 
Turpmāk kā tradīcija Svētē 
paredzēti vairāki dzejas pasā-
kumi, kuros piedalītos jaunie 
dzejnieki, turklāt labāko dze-
joļu autoriem būs iespēja savus 
darbus publicēt Latvijas dzej-
nieku kopkrājumā «Zemgales 
vācelīte»,» tā J.Zariņš.

Vircava sāk rēķināt NīN
Vircavas pagasta pārvaldes 

nodokļu administratore uzsākusi 
nekustamā īpašuma nodokļa 
(NĪN) aprēķinu 2013. gadam. 
Iedzīvotājus, kuri nomā pagasta 
zemi, lūdzam pārbaudīt nomas 
līgumus: vai nav beidzies līguma 
termiņš, vai ir citas izmaiņas. Ja 
tādas ir, jāvēršas pagasta pārval-
dē sakārtot nomas līgumus.

Pagasta pārvalde atgādina, ka 
par katru nokavēto nomas mak-
sas dienu tiks aprēķināta soda 
nauda. Represētajām personām 

ir noteikts NĪN atvieglojums. Šīm 
personām ir jāraksta iesniegums 
un tam jāpievieno apliecības 
kopija. Šogad likums par NĪN 
papildināts ar pantu, pēc kura 
daudzbērnu ģimenēm (trīs un 
vairāk nepilngadīgi bērni) un 
audžuģimenēm pienākas nodokļa 
atlaide par mājokli un tam pie-
krītošo zemi. Ģimenes, kuras var 
pretendēt uz šo atlaidi, aicinātas 
konsultēties ar Vircavas pagasta 
nodokļu administratori Allu Je-
meļjaņenko, tālrunis 63086015. 
Lai neaprēķinātu paaugstinātu 

nodokli, personām, kurām zemes 
un ēku lietošanas veids ir ražo-
šana, bet saimnieciskā darbība 
netiek veikta, jāiesniedz pārvaldei 
iesniegums, ka saimnieciskā dar-
bība netiek veikta. 

Tie, kuriem ir NĪN vai nomas 
maksas parādi, aicināti tos stei-
dzami nokārtot, jo par nemaksā-
tājiem pagasta pārvalde gatavo 
iesniegumus parādu piedziņai. 
Savukārt tiem iedzīvotājiem, 
kuri savlaicīgi samaksājuši NĪN 
par 2012. gadu, pārvalde saka 
paldies.

Popiela Vircavā!
12. aprīlī tautas namā notiks 

Vircavas pagasta iedzīvotāju 
Popiela. Popielas konkursam 
aicināti pieteikties gan solisti, 

gan dueti, gan grupas – to var 
izdarīt līdz 28. martam pie tautas 
nama vadītājas Sanitas Betheres 
klātienē vai pa tālruni 20386462. 

Tautas nama vadītāja palīdzēs 
dalībniekiem arī izstrādāt idejas 
un sniegs atbalstu viņu iecerēm 
priekšnesuma veidošanā.

«Vakarvēja» jubilejas koncerts
Senioru Eiropas deju kolektīvs 

«Vakarvējš» aicina savus draugus 
un atbalstītājus uz kolektīva ikgadē-

jo koncertu «Sniegpārslu putenī». 
Koncerta apmeklētājus priecēs gan 
senioru Eiropas deju kolektīva «Va-

karvējš», gan citu kolektīvu priekš-
nesumi. Tiksimies Vircavas tautas 
namā 23. februārī pulksten 14!

Pagasta pārvalde aicina vecākus, kuru pirmsskolas vecuma bērni nesaņēma  
Ziemassvētku paciņas, izņemt tās pagasta pārvaldē. 

Zalenieki, Ūziņu bibliotēkas apmeklētāji novērtē gleznu
Zaļenieku pagasta Ūziņu bib-

liotēka saņēmusi dāvinājumu no 
novadnieka gleznotāja Ēvalda 
Ābeles. Viņa gleznoto darbu 
«Ūziņi» atzinīgi jau ir novērtējuši 
bibliotēkas apmeklētāji. 

Bibliotēkas vadītāja Gunita 
Kulmane stāsta: «Šo gleznu es 
ieraudzīju 2012. gada rudenī 
Zaļenieku kultūras namā, kurā 
tobrīd bija izvietota gleznotāja 
Ē.Ābeles personālizstāde. Visas 
izstādē aplūkojamās gleznas bija 
skaistas, taču manu interesi un 
uzmanību uzreiz piesaistīja glezna 
ar nosaukumu «Ūziņi», kurā bija 
attēlots pats Ūziņu centrs. Tā kā 
esmu dzimusi un augusi Ūziņos, 
kur šobrīd strādāju par bibliotē-
kas vadītāju, šī vieta man ir ļoti 

mīļa un svarīga.»
Bibliotēkas vadītāja uzrunā-

jusi mākslinieku, viņš bija ļoti 
atsaucīgs un ar prieku pēc izstā-
des šo gleznu uzdāvināja Ūziņu 
bibliotēkai. Tagad glezna atrodas 
bibliotēkā, un to var apskatīt katrs 
apmeklētājs – viņu vidū tā jau ir 
ļoti pozitīvi novērtēta. «Paldies 
māksliniekam par šo brīnišķīgo 
un Ūziņiem nozīmīgo dāvanu!» 
tā bibliotēkas vadītāja.

Ē.Ābele dzimis 1931. gadā 
Vidzemē. Viņš strādā eļļas un 
akvareļa tehnikā, bet mākslas 
izglītības viņam nav. Kungs pats 
saka tā: «Es jau bērnībā daudz 
zīmēju, un ar draugu pamatskolā 
nolēmām, ka iesim uz mākslas 
skolu, bet tēvs bija pret. Viņš 
teica, ka visi mākslinieki ir bada-

kāši, un aizsūtīja mani uz Priekuļu 
lauksaimniecības tehnikumu. To 
skolu tēvs pats ir uzbūvējis un, kad 
1913. gadā viņš to cēla, teica tā: 
«Mans puika te mācīsies.» Bet es 
piedzimu 18 gadus vēlāk.» 

Uz Ūziņiem viņš agrāk mēdzis 
braukt ar velosipēdu un gleznot. 
«Man ir tāda nelāga mode – es 
kaut ko uzgleznoju, bet nekad ne-
pierakstu datumu, vietu, nosau-
kumu. Pēc tam pats neatceros,» 
atzīst Ē.Ābele. Tiesa gan, pēdējā 
laikā pēc insulta pārciešanas 
gleznošana vairs tā nevedoties. 
«Tā Ūziņu bibliotēkas vadītāja 
ir dikti čakla meitene un dikti 
grib sakopt savu ciemu. Arī viņas 
mamma man ir pazīstama, tāpēc 
gleznu dāvināju ar prieku. Viņa to 
tiešām ir pelnījusi,» tā kungs. 

Ziema – īstais laiks rokdarbiem
Rokdarbnieču Sarmītes Vīpu-

les, Dailas Saulītes, Ivetas Gin-
teres un Daces Missas kopīgiem 
spēkiem tapis dekors «Gadalaiki» 
– tas no 16. februāra rotās kultū-
ras nama telpas. Kultūras nama 

izstādē varēs apskatīt arī daļu 
rokdarbnieču jaunās paaudzes 
darbu. Rokdarbnieču pulciņš ir 
bez maksas – nodarbības notiek 
kultūras namā trešdienās no 
pulksten 16.

svētei

(Jānis Keičs)

Jāpagarina mazdārziņu nomas līgumi

Pagasta pārvalde aicina iedzīvotājus, kuriem beidzies  
mazdārziņu nomas līgumu termiņš, to pagarināt. 

pagasta pārvaldes vadītājs Leonīds 
KoindžiOgli. Piemēram, pagājušajā 
gadā pirmsskolas izglītības iestādē 
«Kamenīte» izremontētas un mē-
belētas vienas grupas telpas; skolā 
kapitāli izremontēta datorklase 
un saņemti 17 jauni datori, kā arī 
sakārtotas vairākas klašu telpas, 
izremontēts 1. stāva gaitenis, vizuālās 
mākslas un darbmācības kabinets 
(tam iegādāts arī aprīkojums), bib-
liotēkas un lasītavas telpas. Desmit 
logi un vienas durvis nomainītas 
doktorātā. Parkā vēl vienā skatītāju 
sektorā nomainīti soli, izbūvētas 
papildu elektropieslēguma vietas, 
telpām aiz estrādes nomainītas 
durvis un salabots jumts. Parkā un 
arī autobusu pieturās uzstādītas 
atkritumu urnas, kopā desmit. Vēl 

skvērā pie Jauniešu centra atjaunoti 
un papildus izbūvēti gājēju celiņi, kā 
arī uzstādītas divas laternas. 

Satiksmes drošības uzlabošanai 
noasfaltēts Dārza ielas posms pretī 
18. mājai un izbūvēta gājēju pāreja 
pretī ēkai Lietuvas šosejā 49. «Ne-
paspējām pārvietot zīmi «Gājēju 
pāreja», bet to izdarīsim šogad,» 
piebilst pārvaldes vadītājs. Izbūvētas 
arī divas autostāvvietas – pie bērnu-
dārza un pagasta pārvaldes ēkas.

«Pēdējos gados pagastā aktualizē-
jusies lietus notekūdeņu novadīšanas 
problēma, kas īpaši izpaudās nokriš-
ņiem bagātajā 2012. gadā. Tāpēc 
šogad plānojam izstrādāt tehnisko 
projektu «Lietus notekūdeņu kana-
lizācijas rekonstrukcijai pagastā»,» 
plānus ieskicē L.KoindžiOgli.

komandu piedalīšanos. Laukums 
ir tuvu pie skolas, pēc stundām to 
var izmantot pagarinātās dienas 
grupas skolēni, turklāt iespējams arī 
sasildīties un izmantot sporta zāles 
ģērbtuves. Vakaros slido un mācās 
slidot Sesavas iedzīvotāji,» stāsta 
A.Stašāns, piebilstot, ka, pilnveidojot 
slidotavu, būtu jādomā par apgais-
mojumu un mūziku.

Merilinas Monro tēlā. 
Pirms konkursa fināla Sintija 

norādīja, ka, viņasprāt, mis Jelga-
vai jābūt inteliģentai, pievilcīgai, 
atvērtai, jāspēj sevi prezentēt, 
jāprot izteikties. Meitene neslēpj, 
ka arī pati atbilst šim aprakstam.
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Gluda-

 

Kalnciems

Platone

Lielplatone

Koka karkasa māju ražotājs 
SIA «WWL Houses» drīzumā 
plāno paplašināt ražotni. Ar pa-
gasta pārvaldi jau noslēgts telpu 
nomas līgums noliktavas izveidei, 
bet ražošanas telpu paplašinā-
šanai plānots papildus nomāt 
ražotnei blakus esošās telpas. 

«Kalnciems kādreiz bija sla-
vens ar saviem būvmateriāliem, 
un Kalnciema būvmateriālu 
kombināts bija viens no labā-
kajiem Latvijas būvmateriālu 
ražotājiem, kas ražoja ne tikai 
ķieģeļus, bet arī siltumizolācijas 
materiālus, plastmasas izstrādā-
jumus, sintētiskos materiālus, 
tepiķu izstrādājumus. Šobrīd 
kombināta vairs nav, bet viens no 
perspektīvākajiem seno tradīciju 
turpinātājiem šajā teritorijā ir 
uzņēmums «WWL Houses», 
kas ražo energoefektīvu pro-
dukciju: koka karkasa mājas un 
energoefektīvus koka logus, kas 
ir divreiz siltāki, nekā to nosaka 

Latvijas Republikas Būvnorma-
tīvs,» stāsta pagasta pārvaldes 
vadītāja Gaļina Koroļova.

Uzņēmuma «WWL Houses» 
pārstāve Līga Nagle norāda, ka 
ražotne Kalnciemā ir no 2006. 
gada. Tajā nodarbināti 30 cilvēki, 
un ceturtā daļa no viņiem ir vie-
tējie iedzīvotāji. Drīzumā uzņē-
mums plāno paplašināt ražošanu 
un kāpināt eksportu. «Šobrīd 
eksportējam apmēram 95 pro-
centus izgatavotās produkcijas. 
Galvenās eksporta valstis ir 
Norvēģija, Zviedrija, Dānija un 
Francija,» norāda L.Nagle. Līdz 
ar plānoto darba pieaugumu jau 
tiek meklēti jauni darbinieki 
– būvgaldnieki namdari – gan 
kā pastāvīgi darbinieki, gan kā 
praktikanti.

Pagasta pārvaldes vadītāja 
uzsver, ka līdztekus pašā ražot-
nē nodarbinātajiem darbs tiek 
nodrošināts arī nepieciešamo 
izejmateriālu ražotājiem, un arī 
tas ir pozitīvi.

Karkasa māju ražotājs  
plāno paplašināties

No 15. februāra dienas centrā 
«Birztaliņas» būs jaunums: sa-
darbībā ar Nodarbinātības valsts 
aģentūru (NVA) turpmāk reizi 
mēnesī klientus pieņems inspekto-
re Lilija Vanaga. «Mūsu pagasta 
iedzīvotājiem vairs nevajadzēs 
tērēt līdzekļus, braucot uz Eleju vai 
Jelgavu, lai reģistrētos bezdarbnieka 
statusa iegūšanai vai veiktu ikmēne-
ša atzīmēšanos. To cilvēki varēs iz-
darīt savā pagastā. Domāju, ka šāda 
iespēja ir liels atvieglojums mūsu 
darba meklētājiem,» tā pārvaldes 
vadītāja Līga Rozenbaha.

«Dienas centrs «Birztaliņas» 
darbojas pamazītēm, bet nopietni un 
nosvērti. Ēkā, kurā skanējušas bērnu 
balsis, jo tur bijis bērnudārzs, un 
cilvēku mūža smagie soļi, jo atradies 
pagasta pansionāts, tagad izveidotais 
dienas centrs gaida ikvienu – mazu 
un lielu, vecu un jaunu, ja tikai ir 
vēlme un gribēšana iziet no mājas, 
lai savu ikdienu padarītu gaišāku, 
interesantāku un dažādāku,» uzsver 
pārvaldes vadītāja.

«Birztaliņās» pieņems  
NVa inspektore

Lasīšanas eksperti grāmatas sarindoja:
1. – 2. klašu grupa
1. A.Štefensmeijers «Lizelotei nenāk miegs»
2. E.Gulbe «Koko un Riko»
3. Z.Millers, E.Petiška «Kurmītis un bikses»
3. – 4. klašu grupa
1. M.Kerenens «Nozagts oranžs divritenis»
2. U.Auseklis «Zīlīte pīlītes pūš»
3. A.Strautniece «Labu labais, kreisi kreisais»
5. – 7. klašu grupa 
1. M.Rungulis «Nekrietnais Alfrēds»
2. R.Regers, Dž.Grunere «Emīlija dīvaine»
3. U.Starks «Mans draugs Pērsijs, Bufalo 
Bils un es»
8. – 12. klašu grupa
1. A.Kuipere «Dzīve uz ledusskapja durvīm»
2. R.Šepetis «Starp pelēkiem mākoņiem»
3. A.Akmentiņš «Zemeņu blūzs»

Lasīšanas maratonā finišē 17 bērni
Lielvircavas bibliotēkā sek-

mīgi noslēgusies Kultūrkapitāla 
fonda mērķprogramma «Bērnu 
žūrija 2012». Šoreiz lasīšanas 
maratonā finišēja 17 bērni. Tas 
bija 12. gads, kopš bibliotēka 
piedalās šajā projektā.

Bibliotēkas vadītāja Māra 
Ziemele stāsta, ka Bērnu un jau-
niešu žūrijas kolekcija piedāvāja 
izvēlēties un izlasīt piecas grā-
matas atbilstoši katra dalībnie-
ka vecumam un individuālajai 
lasīšanas pieredzei. Izvērtējot 
grāmatu kolekciju, katrs ar 
anketas palīdzību nominēja 
labākās grāmatas. Konkursam 
pieteicās 25 interesenti, taču ne 
visiem uzdevums bija pa spēkam. 
«Čaklākie un apņēmīgākie bija 
mazie lasītāji, vecākajās klasēs 
lasīšanas aktivitāte mazināju-
sies. Salīdzinot ar iepriekšējiem 
gadiem, lasīšanas ekspertu skaits 
ir audzis. Liels prieks ir par tiem 
astoņiem bērniem (no tiem četri 
ir pirmsskolas vecuma), kuri 
žūrijā piedalījās pirmo gadu,» 

tā M.Ziemele. 
Lasīšanas maratonā finišēja: 

Matīss Barsuks, Ivars Vessers, 
Rainers Peizums, Jolanta Ves-
sere, Una Spriņģe, Tīna Spriņģe, 
Una Āboliņa, Laila Vaivode, 
Līva Vaivode, Evelīna Subo-
ča, Reinis Antoņonoks, Emīls 
Upīte, Inguss Dzeniņš, Einārs 
Zīverts (Vircavas pagasts), Kris-
taps Vanags, Sintija Valtere, 
Elīna Marcinkēviča. «Liels pal-
dies Platones pagasta pārvaldes 
vadītājam Vladislavam Pogožeļ
skim un kultūras darba orga-
nizatorei Rasmai Krauzei par 
sarūpētajām saldumu pakām, 
diplomiem un garšīgo kliņģeri 
žūrijas ekspertiem. Paldies arī 
Latvijas Nacionālās bibliotēkas 
Bērnu literatūras centram par 
balviņām – aprocītēm,» norāda 
bibliotēkas vadītāja. 

Lasīšanas maratons turpi-
nāsies arī šogad. Kultūrkapitā-
la fonds finansē tikai deviņas 
grāmatas, pārējās bibliotēkai 
jāpiepērk pašai. Visi, kas ir ap-
ņēmušies piedalīties arī šogad, 

bibliotēkā gaidīti no maija līdz 
decembrim.

Jaunsvirlauka

Vilce

16. februārī pulksten 11 Vil-
ces sporta namā notiks pagasta 
Galda spēļu diena. Programmā 
paredzēts novuss, galda teniss, 
šautriņas, domino, dambrete 

un varbūt vēl citas aktivitātes. 
«Galvenā ideja ir iepazīstināt 
pagasta iedzīvotājus ar brīvā laika 
pavadīšanas iespējām,» norāda 
Vilces sporta dzīves organizators 

Vladimirs Saņuks. Vecuma iero-
bežojums nav noteikts, arī līdzi 
nekas nav jāņem. Dalībnieku 
pieteikšanās – sacensību dienā 
līdz pulksten 10.30. 

uz tikšanos aicina pagasta jauniešus
22. februārī pulksten 18 Vilces 

tautas namā pagasta pārvaldes 
vadītāja Anda Duge uz tikšanos 
aicina pagasta jauniešus, lai 
uzklausītu viņu idejas, ierosināju-
mus, priekšlikumus un kritiku par 

brīvā laika pavadīšanas iespējām 
pagastā, nodarbēm, kas jauniešus 
interesētu. Ar jauniešiem tiksies 
arī pagasta sporta pasākumu 
vadītājs, projektu vadītāja, tautas 
nama vadītāja. «Mēģināsim rast 

iespēju dalīties pieredzē arī ar 
citu pagastu jauniešiem aktī-
vistiem. Iesaku šoreiz nepalikt 
mājās, bet noteikti atnākt – šī ir 
iespēja paust savu viedokli un tikt 
uzklausītiem,» tā A.Duge.

Atdzimst balles dejas
Vilcē izveidota jauniešu balles 

deju kopa, kas no janvāra mēģinā-
jumos tiekas Vilces tautas namā. 
«Tautas nama vadītājai Dainai 
Judinai radās ideja sapulcināt tos, 
kuri kādreiz dejoja sarīkojuma 
dejas vai kuriem vienkārši patīk de-
jot,» tā pagasta pārvaldes vadītāja 
Anda Duge.

Šobrīd kolektīvu veido skolotājas 
Maritas Kozules bijušie audzēkņi, 

kuri labprāt dejo 
savam priekam. 
«Kolektīva mērķis 
ir sagatavot dejas 
uzvedumus, lai 
iepriecinātu dejas 
draugus un ska-
tītājus,» norāda 
D.Judina, piebilstot, 
ka ieinteresēti jau-
nieši tiek laipni aici-
nāti pievienoties.

Rīko Galda spēļu dienu

Livberze-- Arvien vairāk cilvēku presi 
lasa bibliotēkā

Katru gadu pagasta bibliotēka 
kļūst arvien modernāka un mūs-
dienīgāka. «Esam nomainījuši 
elektroinstalāciju abonementā, 
lasītavā un palīgtelpā, bet šogad 
iekārtosim jaunas lasītāju daba 
vietas, jo aizvien vairāk iedzīvotāju 
izvēlas periodiskos izdevumus 
lasīt bibliotēkā, nevis tos abonēt,» 
stāsta pagasta pārvaldes vadītāja 
Ruta Medne.

Bibliotēkas vadītāja Velga Pet-
ņičenko norāda, ka februārī bib-
liotēkā būs tematiskas izstādes:  

sporta dzīve – aktīva
Sporta hallē ikviens pagasta 

iedzīvotājs atbilstoši savām inte-
resēm un spējām var piedalīties 
dažādās sporta aktivitātēs. «Ik 
vakaru sporta zāle ir atvērta in-
teresentiem līdz pulksten 23 – var 
spēlēt volejbolu, basketbolu, futbo-
lu,» stāsta halles vadītāja Sakina 
Beitāne, piebilstot, ka kādam no 
populārākajiem sporta veidiem 
plānots piesaistīt papildu sporta 
treneri. 

Arvien lielāku atsauksmi gūst 
arī pagasta rīkotās sacensības šahā, 
dambretē, galda tenisā, novusā, 
bet netiek aizmirsta arī šautriņu 
mešana un zolīte. Notiek arī kas 
nopietnāks: 23. februārī notiks 
Līvbērzes pagasta atklātais čem-
pionāts svara stieņa spiešanā guļus, 
savukārt makšķernieki aizvadījuši 
1. posmu zemledus makšķerēšanā 
uz Engures ezera un gatavojas 2. 
posmam uz Usmas ezera.

popularizēs veselīgu  
un aktīvu dzīvesveidu

Biedrībai «Iepazīsim sevi» ir 
apstiprināts ES programmas «Jau-
natne darbībā» finansēts projekts 
«Body and Mind in Action» par 
tēmu veselīgs un aktīvs dzīves-
veids.

Jaunsvirlaukas pagasta IKSC 
«Līdumi» vadītāja Ilona Freimane 
stāsta, ka projekts tiks realizēts 
Jaunsvirlaukas pagastā no 8. līdz 

15. jūlijam, tā pamattēma – veselīgs 
dzīvesveids. Pavisam starptautiskajā 
jauniešu apmaiņā būs 36 dalībnieki: 
no Gruzijas, Ukrainas, Turcijas, Itāli-
jas, Lietuvas un Jelgavas novada.

Projekta mērķis ir iedrošināt 
jauniešus dzīvot veselīgu un aktīvu 
dzīvesveidu, attīstīt savus hobijus un 
pilnvērtīgi piedalīties savas dzīves 
norisēs, līdz ar to domāt pozitīvi un 
veselīgi.

Jauns ģimenes ārsts
Staļģenē «Upeskrastos» pieņem 

jauns ģimenes ārsts – turpmāk dak-
teres Antras Maršavas vietā strādās 
dakteris Ainis Dzalbs.

Ģimenes ārsts pieņem pirmdienās 
no pulksten 9 līdz 13 (no 12 līdz 13 
– akūtā stunda, kad pacienti tiek 
pieņemti bez iepriekšēja pieraksta 
rindas kārtībā), otrdienās no pulk-
sten 9 līdz 13 (9 – 10), trešdienās 
no 15 līdz 19 (15 – 16), ceturtdienās 
no 8 līdz 12 (11 – 12), piektdienās 
no pulksten 9 līdz 13 (9 – 10). Pie-
rakstīties pie daktera var pa tālruni 
63085798.

Pacienti var doties uz doktorātu 
arī tad, ja ģimenes ārsts nepieņem, jo 
pie māsiņas var nodot analīzes, veikt 
kardiogrammu, injekcijas, pārsiet 
brūces, atrādīties pēc slimošanas un 
saņemt ārsta zīmi. Doktorāta darba 
laiks: pirmdienās no pulksten 9 līdz 
17, otrdienās no 8.30 līdz 16.30, treš-
dienās no 12 līdz 19, ceturtdienās no 
8 līdz 16.30, piektdienās no pulksten 
9 līdz 16. 

Jāatgādina, ka dakteres A.Mar
šavas pacientiem jāpārreģistrējas pie 
cita ģimenes ārsta. Pie A.Dzalba var 
piereģistrēties, doktorātā aizpildot 
anketu.

Februārī dienas centrā «Zemga-
le» paredzētas dažādas aktivitātes 
un pasākumi, un centra vadītāja 
Herta Elza Šalkovska iedzīvotājus 
aicina tajos piedalīties.

23. februārī pulksten 18 notiks ģi-
meņu izglītojošs atpūtas pasākums 
«Zini? Mini!». «Šajos pasākumos 
komandu dalībnieki (vecāki kopā 
ar bērniem) sacenšas zināšanās 
un atjautībā. Uzvarētāji ir visi, jo 
katrs apmeklētājs var pārbaudīt 
savas zināšanas, arī uzzināt inte-
resantus faktus, kurus vai nu ir 
aizmirsis, vai arī nav zinājis,» stāsta 
H.E.Šalkovska.

Jaunajās sabiedriski pieejamās 
virtuves telpās notiek «Virtuves 
sarunas». «Šajos pasākumos gata-
vojam, izgaršojam un izvērtējam, 
kurš ēdiens ir gardākais un eko-
nomiski izdevīgākais. Pie mums ir 
ciemojusies Iveta MiķelsoneGa-
sanova un ierādījusi gardu ēdienu 
pagatavošanu no dārzeņiem un 
lētiem produktiem. Savās ēdienu 
pagatavošanas prasmēs ir dalījusies 
pieredzes bagātā saimniece Lonija 

Aktivitātes dienas  
centrā «Zemgale»

«Šis gads dienas centram 
sācies ar jauna konferenču 
galda iegādi, kas būtiski uz-
labos šogad plānoto pasāku-
mu kvalitāti, domājam arī, 
lai telpas būtu mājīgas un 
apmeklētājiem būtu patīkami 
tajās uzturēties,» stāsta dienas 
centra vadītāja Everita Dže-
riņa, norādot – joprojām tiek 
gaidīti iedzīvotāju ieteikumi par to, 
kādas nodarbības un pasākumus viņi 
vēlētos apmeklēt.

Dienas centrā, sākot no 25. janvā-
ra, četras piektdienas notika Sociālā 
dienesta rīkotās grupu nodarbības 
vecākiem ar bērniem. Pēdējā no-
darbība būs 15. februārī. Savukārt 
sadarbībā ar NVA konkurences 
paaugstināšanas pasākumu gaitā ir 
plānoti semināri, lekcijas un indi-
viduālās konsultācijas darba mek-
lētājiem. Seminārus un lekcijas var 
apmeklēt ne tikai darba meklētāji, 
bet jebkurš interesents, tikai jāpie-
sakās vismaz trīs dienas iepriekš. 
Tāpat plānotas ir arī dažādas rado-
šās darbnīcas. Piemēram, februārī 

interesenti varēs, Meteņus gaidot, 
veidot maskas un Valentīndienas 
dekorus, kartītes. E.Džeriņa piebilst, 
ka dienas centrā joprojām aktuālas 
ir dekupāžas nodarbības un iespēja 
apgūt papīra marmorēšanas tehni-
ku. Plašāka informācija par dienas 
centra aktivitātēm būs pieejama 
novada mājas lapā www.jelgavasno-
vads.lv, sadaļā «Pagasta pārvaldes», 
apakšsadaļā «Lielplatones pagasta 
pārvalde».

Centra vadītāja E.Džeriņa uzsver, 
ka tāpat tiek gaidīti iedzīvotāju 
ieteikumi un idejas par vēlamajām 
nodarbībām. Kontakti: tālrunis 
63086830, 29759964; epasta adrese: 
everita.dzerina@jelgavasnovads.lv.

R.Blaumaņa 150. gadskārtas atce-
rei veltīta literatūras izstāde «Pie 
rakstniecības saknēm atgriežoties», 
izstāde novadniekam ārstam un 
valodniekam Jurim Bāram.

ATGĀDINĀJUMS: grāmatu 
lietošanas termiņš ir 15 dienas. Lai 
to pagarinātu, jādodas uz bibliotē-
ku. Tālrunis 63072465. Zoltnere. Esam noskaidrojuši gar-

dāko pīrādziņu cepēju. 21. februārī 
vārīsim zupu un runāsim par veselī-
gu pārtiku,» tā centra vadītāja.

Arī rokdarbniecēm centrā ir 
ko darīt – viņas sākušas mācīties 
strādāt ar mehānisko adāmmašīnu. 
Savukārt iegūt jaunas prasmes un 
sagādāt sev vai sev mīļajiem jauku 
dāvanu varēs ikviens, kurš 28. feb-
ruārī pulksten 11 apmeklēs radošo 
darbnīcu «Lakats uz kartona». 

Bet sporta spēļu cienītāji katru 
trešdienu no pulksten 15 līdz 20 

centrā var trenēties sporta organiza-
tores Mārītes Pabērzas vadībā.



82013. gada februāris Notikumi

«Jelgavas Novada ziņas»    Metiens – 10 000 eks.     Reģistrācijas apliecības Nr. 000703361  
Izdevējs: Jelgavas novada pašvaldība    Adrese: Pasta iela 37, Jelgava, LV – 3001    Tālrunis 63024934, fakss 63022235 
e-pasts: zinas@jelgavasnovads.lv      Iespiests: SIA «Reneprint»   Iznākšanas datums: 12.02.2013.

Pasākumi

sports

kultūra

Nākotnē (dalība – bez maksas)
6. martā pulksten 17.15 – radošā darbnīca «Darbosimies ar mālu» (saieta namā).
9. martā pulksten 17 – koncerts «Slavjanočkām – 10 gadi». Pulksten 20 – balle. 

Ieeja – Ls 2 (kultūras namā).
13. martā pulksten 17.15 – tikšanās ar P.Upīša dārza vadošo pētnieci M.Skrīveli 

«Augļu koki un ogulāji mazdārziņos» (saieta namā).
Līdz martam – izstāde «Pieberot mīlestībai mazliet cukura un šķipsniņu sāls» (Nā-

kotnes bibliotēkā).
Martā – izstāde «Dziju mistērijas» (bibliotēkā).

Dienas centrā «zemgale» (dalība – bez maksas)
21. februārī pulksten 13 – virtuves sarunas «Kas var būt labāks par gardu zupiņu?!». 
7. martā pulksten 13 – virtuves sarunas «Ātri, gardi un lēti!».

Jaunsvirlaukā
15. februārī pulksten 16.30 – vienaudžu izglītošanās semināra cikla nodarbība 

«Vīrietis/sieviete – vai tam ir nozīme?» 7. – 12. klašu skolēniem. Nodarbību vadīs NVO 
«Papardes zieds» pārstāvji. Ieeja – bez maksas («Kraujās»).

Līdz 16. martam – akcija «Viss tavai sirdij un veselībai» («Jaunlīdumos»).
18. februārī pulksten 17 – pozitīvās domāšanas seminārs. Ieeja – bez maksas  

(«Līdumos»).
22. februārī pulksten 18 – interaktīvā pasēdēšana «Smejies vesels». Ieeja – bez 

maksas («Jaunlīdumos»).
27. februārī pulksten 14 – kulinārijas meistardarbnīca «Kārumnieces» – ēdieni 

slaidumam un veselībai. Ieeja – bez maksas («Jaunlīdumos»).
1. martā pulksten 15 – dzejas pēcpusdiena «O, sievietes, jaunietes, dāmas...». Ieeja 

– bez maksas («Jaunlīdumos»).
Līdz 3. martam – Jelgavas Tautas gleznošanas studijas dalībnieku darbu izstāde 

«Brīnumainā pasaule». Ieeja – bez maksas («Jaunlīdumos»).
No 4. marta – Jelgavas Tautas gleznošanas studijas dalībnieku darbu izstāde «Sveiks, 

pavasari». Ieeja – bez maksas («Jaunlīdumos»).
9. martā pulksten 20 – Sieviešu dienai veltīta tematiskā balle «Kino tēlu salidojums». 

Ieeja – Ls 1,50 («Līdumos»). Galdiņu rezervēšana pa tālruni 28687981.
Līvbērzes kultūras namā

23. februārī pulksten 17 – S.Zapackas un H.Ozola jaunā koncertprogramma «Ar 
mīlestību un smaidu». Ieeja – Ls 3; koncerta dienā – Ls 4. Biļešu iepriekšpārdošana. 
Informācija pa tālruni 26574144.

2. martā pulksten 16 – Valgundes amatierteātra izrāde: D.Dzenīte «Zaudētās tiesī-
bas», rež. I.Rimša. Ieeja – Ls 1; pensionāriem, skolēniem – Ls 0,50.
sesavā 

22. februārī pulksten 19.30 – Tērvetes amatierteātra «Trīne» izrāde: R.Blaumanis 
«Ļaunais gars», rež. Dz.Zimaiša. Ieeja – par ziedojumiem (Sesavas tautas namā).  

23. februārī pulksten 21 – Baltās ziemas balle kopā ar šlāgermūzikas duetu «Inga 
un Normunds». Ieeja – Ls 2,50 (Sesavas tautas namā).

9. martā pulksten 21 – pavasara balle ar grupu «Liepavots». Ieeja – Ls 2,50 (Bēr-
vircavas tautas namā).
Vilces tautas namā

16. februārī no pulksten 22 – Valentīndienas diskotēka: DJ Mikus un DJ Vikus. Ieeja 
– Ls 1,50 līdz pulksten 23, vēlāk – Ls 2.

23. februārī pulksten 18 – deju kolektīvu sadancis. Piedalās «Medaga», «Tracis» un 
viņu draugi no Ugāles, Cēsīm, Bikstiem, Skaistkalnes un Tērvetes. Ieeja – bez maksas.
Vircavas tautas namā

Līdz 4. martam – Zigrīdas Cīrules gleznu personālizstāde «Ziema un jūra».
22. februārī pulksten 19 – L.Stumbres izrāde «Laimīgā Blūmentāle», rež. L.Petrusa, 

Līvbērzes amatierteātris. Ieejas maksa pieaugušajiem –  Ls1, skolēniem un pensio-
nāriem – Ls 0,50.

23. februārī pulksten 14 – «Sniegpārslu putenī»: Eiropas senioru deju kopas «Va-
karvējš» koncerts. Ieeja – bez maksas.
Lielplatones tautas namā 

8. martā pulksten 17 – svētku pasākums «Lielplatones pagasta bibliotēkai – 90». 
Ieeja – bez maksas. Sīkāka informācija pa tālruni 29854708. 

9. martā no pulksten 22 – balle «Tik dēļ jums...». Spēlē grupa «Brekšu Pekši». Ieeja 
– Ls 2. Galdiņu rezervēšana pa tālruni 26827971. 
Elejas saieta namā 

Līdz 22. martam – Jelgavas Tautas gleznošanas studijas darbu izstāde «Ar māksli-
nieka acīm». Ieeja – bez maksas.

18. februārī pulksten 17 – Valentīna dienas ballīte bērniem. Pieteikties Elejas bērnu 
un jauniešu centrā pa tālruni 22125094. Ieeja – bez maksas. 

27. februārī pulksten 17 – Pelnu dienas pasākums bērniem. Ieeja – bez maksas. 
9. martā pulksten 15 – Sieviešu dienai veltīts pasākums «Kas ir tavā pūra lādē?». Ar 

muzikālo priekšnesumu priecēs Endijs Rozenbergs. Gaidīti visi. Ieeja – bez maksas. 
svētē

23. februārī pulksten 12 – seminārs «Dārza darbi ziemā». Jautājumus iesūtīt pa 
e-pastu: sandra.jakobsone@jelgavasnovads.lv (Jēkabnieku kultūras namā).

9. martā pulksten 10 – Florbola kauss (Svētes skolas zālē). 
9. martā pulksten 13 – svētku koncertprogramma «Rožu tēja». Aicinātas visas daiļā 

dzimuma pārstāves un kungi. Ieeja – bez maksas (Jēkabnieku kultūras namā). 
zaļenieku kultūras namā 

15. februārī pulksten 19 – Līvbērzes amatierteātra izrāde: Lelde Stumbre «Laimīgā 
Blūmentāle», rež. L.Petrusa. Ieeja – Ls 1. 

16. februārī pulksten 13 – «Labo vārdu diena»: tautas foto studijas «Bauska» un 
Jelgavas novada rokdarbnieku izstādes atklāšana. Ieeja – par ziedojumiem. 

6. martā pulksten 14.30 – koncertu cikla «Mans instruments» 2. koncerts–intervija: 
«Akordeons». Ieeja – bez maksas. 

10. martā pulksten 13 – Svētes pagasta amatierteātra izrāde: A.Brigadere «Čauk-
stenes», rež. L.Ņefedova. Ieeja – Ls 1; skolēniem – Ls 0,50. 
kalnciema kultūras namā 

16. februārī pulksten 13 – pensionāru kluba «Sarma» tikšanās. Ieeja – bez maksas. 
23. februārī pulksten 15 – orientēšanās pasākums jauniešiem «Snieglauzis 2013».  

Valgundē
24. februārī pulksten 14 – Jelgavas Jaunā teātra izrāde: «Nevarīgā būtne», rež. 

R.Svjatskis (uz skatuves redzēsim arī Valgundes amatierteātra režisori I.Rimšu). Ieeja  
pieaugušajiem – Ls 1, bērniem – Ls 0,50 («Avotos»). 
platonē, Lielvircavas kultūras namā 

16. februārī pulksten 19 – radoša tikšanās sirsnīgā atmosfērā Platones un Lielvircavas 
skolu kolektīviem. Dalība – bez maksas

2. martā pulksten 18 – deju kolektīvu koncerts «Deju palos». Piedalās: Lielvircavas 
VPDK «Pali» (vad. G.Trukšāne), deju kopa «Marmale» (vad. E.Irbe), LLU jauniešu deju 
kolektīvs «Skalbe» (vad. L.Liniņa), Jelgavas VPDK «Rota» (vad. L.Muskare), Tumes VPDK 
«Solis» (vad. G.Krecere), Džūkstes VPDK «Pūces» (vad. E.Skavronska). Bez maksas.


















































































15. martā pulksten 19 Jelga-
vas pilsētas kultūras namā no-
tiks Jelgavas novada orķestra 
«zelmeri» piecu gadu jubilejas 
koncerts «Še, kur novadnie-
ki spēlē…». Šis koncerts būs 
Jelgavas novada pašvaldības 
dāvana novada iedzīvotājiem. 

Orķestra «Zelmeri» projektu vadītājs 
Jānis Kurpnieks stāsta, ka «Še, kur no-
vadnieki spēlē…» būs populārās mūzikas 
koncerts arī ar citu mākslinieku piedalīša-
nos. «Koncertā piedalīsies Jelgavas novada 
Lielplatones, Platones un Elejas pagastu 
jauktais koris «Sidrabe», Jaunsvirlaukas 
un Salgales pagastu jauktais koris «Svīri», 
Ozolnieku novada jauktais koris «Līga», 
kā arī populārais Jelgavas Tirkīza koris, 
solisti Žoržs Siksna un Evija Lagzdiņa, 
klarnetists Alvils Altmanis, trompetists 
Ervīns Anstrāts, obojists Indris Egle. 
Uzstāsies arī dejotāji Una Balode un Dei-
vids Siliņš un deju grupa «Albi»,» atklāj 
J.Kurpnieks, piebilstot, ka koncertu vadīs 
Varis Klausītājs un Gundars Caune, kuri 
ir arī orķestra mūziķi. 

«Tā kā Jelgavas novada pašvaldība pūtē-
ju orķestra vajadzībām «Zelmeri» iegulda 
daudz līdzekļu, pašvaldība akceptēja ko-
lektīva ideju: kā pateicību pašvaldībai par 
atbalstu sniegt šo skaisto koncertu novada 
iedzīvotājiem bez maksas,» norāda Jelga-

Novada iedzīvotājiem 
dāvina koncertu

vas novada pašvaldības Kultūras nodaļas 
vadītāja Dzintra Zimaiša. Jelgavas novada 
iedzīvotāji, kuri vēlas apmeklēt šo koncer-
tu, līdz 5. martam aicināti pieteikties pie 
sava pagasta kultūras darba organizatora 
kopīgam braucienam ar pagasta organi-
zētu transportu.

«Šis koncerts ir arī pūtēju orķestra «Zel-
meri» dalībnieku dāvana mūsu diriģentam 
Bruno Jurgenbergam apaļajā – 60 gadu 

– dzīves jubilejā,» piebilst J.Kurpnieks. Pa 
šo laiku kolektīvs sevi ir pierādījis kā profe-
sionāli spēcīgu pūtēju orķestri, piedalījies 
četros Latvijas pūtēju orķestru konkursos, 
turklāt pēdējos trijos iekļuvis konkursa 
laureātu vidū. Jāpiebilst, ka šobrīd orķestrī 
ir 46 dalībnieki.

JNZ
Foto: no «Zelmeru» arhīva

Foto: platones pagasta Lielvircavas kultūras nama vidējās paau-
dzes deju kolektīva vadītāja guna trukšāne XVii Jaunrades deju 
konkursā saņēmusi vienu no visaugstākajām Latvijas Nacionālā 
kultūras centra atzinībām.
Jelgavas novada pašvaldības kultūras nodaļa informē, ka g.trukšāne 
konkursā debitēja kā jaunais horeogrāfs ar sava kolektīva iestudētu 
pašas deju «kur tu esi, ciema puisi» (tautas mūzika folkloras kopas 
«skandinieki» apdarē).
tradicionāli arī Jelgavas novada pašvaldības kultūras nodaļa kopā 
ar novada deju kolektīvu vadītājiem izvērtēja deju horeogrāfijas un 
pasniedza savu simpātiju balvu. Šoreiz pie balvas tika g.trukšāne kā 
jaunā horeogrāfe par jau pieminēto darbu un horeogrāfs ar pieredzi 
Jānis purviņš par dejām «saimes galds» (Ernesta medeņa mūzika) 
un «galdiņam četri stūri» (tautas mūzika ievas tālbergas apdarē). 

Saņem balvu horeogrāfijā

Foto: Ivars Veiliņš

Jelgavas novada sporta centrs 
sveicis aizvadītā gada labā-
kos sportistus – gan centīgākos 
sporta centra audzēkņus, kuri 
2012. gadā Latvijas čempionā-
tā izcīnījuši medaļas un guvuši 
sasniegumus arī starptautiskajā 
arēnā, gan tos pagastu iedzīvo-
tājus, kuri bijuši aktīvi, piedalī-
jušies sacensībās un uzrādījuši 
labus rezultātus.

Sporta centrs kopumā sveica 62 centra 
audzēkņus, kuri izcīnījuši panākumus kādā no 
sešiem sporta veidiem – volejbolā, vieglatlētikā, 
brīvajā cīņā, futbolā, orientēšanās sportā un 
regbijā –, kā arī 11 trenerus. «Izcīnīt godalgotas 
vietas Latvijas čempionātā un starptautiskās 
sacensībās – tas jau ir darbs, nevis vaļasprieks,» 
tā, sakot paldies par sasniegumiem, sportis-
tiem teica Sporta centra direktors Vladislavs 
Beitāns.

Savukārt, izvērtējot novada iedzīvotāju 
sportiskumu, tika ņemta vērā aktivitāte un 
dalība gan pagasta, gan novada sacensībās 
un čempionātos. V.Beitāns norāda, ka aktī-
vākie pagasti pērn bijuši Zaļenieki, Sesava un 
Valgunde. Savukārt kopā ar pagastu sporta 
dzīves organizatoriem nominēti arī pa vienam 
pārstāvim no katra pagasta par aktīvu dalību 
Jelgavas novada sporta dzīvē 2012. gadā.

sveikti labākie sportisti
Foto: Jelgavas 
novada sporta 
centra audzēkņi 
saņēma unikālas 
piemiņas meda-
ļas un mugurso-
mu ar Jelgavas 
novada logo. par 
balvām priecīga 
bija arī kalnciema 
meiteņu futbola 
komanda – šīs 
meitenes ir Latvi-
jas čempiones.

«Sporta laureāts 2012»

Eleja – J.Žasinas
Glūda – V.Čepulis
Jaunsvirlauka – I.Drupa
Kalnciems – A.Koroļovs
Lielplatone – A.Baimuhametovs
Līvbērze – A.Indrīns
Platone – E.Šabatura
Sesava – M.Cīrulis
Svēte – T.Murņikovs
Valgunde – A.Apsītis
Vilce – J. un P.Petuhovi
Vircava – K.Vīksna
Zaļenieki – A.Afanasjevs

«Jauniešu sporta laureāts 2012»

Volejbols: R.Ziediņš, D.Roziņš, I.Pavlovskis, M.Tīsis, E.Lansbergs, D.Lansbergs, 
E.Karpovičs, A.Kvante, E.Mackevičs, E.Rihards, E.R.Pastva, G.Strautnieks, E.Āboms, 
A.Feldmanis, J.Repiņecs, K.Ķekars, Ž.Ļitvins, A.Logins, A.Kudlāns, A.R.Feldmanis (treneri 
I.Roziņš, J.Rihards, R.Skruļa, M.Cīrule)
Volejbols: L.Roziņa, N.N.Matute, E.Egle, A.Rimenoka, E.Skovārne, L.Gromova (trenere 
S.Roziņa)
Vieglatlētika: N.Zandovskis, J.Jegorovs, K.Kalniņš, G.Čakšs, L.Pavloviča, S.Kaulēna, 
K.Putniņš, G.Kulmanis, L.Roziņa, D.Roziņš (treneri L.Nagle, I.Roziņš)
Brīvā cīņa: E.Vasiļjevs, O.Stasivs, A.Miļņikovs (treneri A.Naglis, T.Papaskiri)
Futbols: K.Judina, I.Ameļina, D.Pleška, N.Vorza, S.Ļaksa, L.Garā, J.Selezņova, D.Kavale, 
V.Tihomirova, E.Jēkabsone, K.Latiša, G.Treviča-Petroviča (treneri T. Papaskiri, R.Štopis)
Regbijs: K.Matule, R.Gricjus, E.Predibailo, E.Lasica, S.Antonija, I.Liepiņa, I.Dzene, B.Šēna, 
L.Umecka (trenere S.Avota)
Orientēšanās: K.Strautniece, E.Titomers, A.Šiliņš, R.Krūmiņš (trenere I.Čākure)

Foto: par godu orķestra piektajai jubilejai un orķestra diriģenta Bruno 
Jurgenberga 60 gadu jubilejai Jelgavas novada orķestris «zelmeri» nova-
da iedzīvotājiem dāvās bezmaksas koncertu «Še, kur novadnieki spēlē…». 
tas notiks 15. martā pulksten 19 Jelgavas pilsētas kultūras namā.
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